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Кошмарно повишение на парното
Задава се огромно поскъпване на парното и топлата вода от

1 юли в цялата страна. Скокът почти навсякъде ще е с двуцифрени
проценти, които стигат до 70 на сто.

Стр. 11

Над 50% поскъпват
яйцата до магазина

Заради двойно по-скъпи-
те фуражи през тази година
производствената стойност
на яйцата е скочила двойно.
От производителя до магази-
на заради различните прекуп-
вачи цената на яйцата пък се
повишава с над 50%, стана

ясно от производители.
По данни на Комисията

по стоковите борси и тържи-
щата средната цена през ап-
рил на едро на яйцата среден
размер е 18-19 ст. за брой.
Миналата година около
Възкресение те струваха към

Пазарът ни е залят от нереализирана
вносна продукция на по-ниски цени

18 ст. при производителя и
между 30 и 35 ст. в магази-
ните. Тази година месец пре-
ди Великден цените в търгов-
ската мрежа бяха малко по-
ниски от миналогодишните,
но с наближаването на праз-
ниците по традиция се задава

поскъпване.
По-ниски са само цените

на вносните яйца от Полша.
Но защото там Великден е
по-рано, цялата нереализира-
на продукция идва у нас.
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Политическа
чистка и в
Югозападния
университет

Прекрасният православен празник Цветница се оказа допълнителна
възможност за възрастните хора да се преборят с нищетата

ладът идва, икономиката зацик-
ля, предупреждават експерти. А у
нас и сега има 80 000 работещи
трайно бедни, 400 000 са с мини-
мална заплата. Докато за довиж-
дане кабинетът “Борисов 3” в
оставка продължава да ни залива
с фантазии за изключителните си
“успехи”, включително в социал-
ната политика, обсъжданията в
Европейския парламент и Евро-
пейската комисия по проекта на
европейска директива за адекват-
ни минимални работни заплати
навлизат в решителна фаза. Пра-
вят се предложения по конкрет-
ните текстове на този важен доку-
мент.

Добре, че работата в Брюксел
по този ключов за десетилетието
социално-икономически проект
върви на пълни обороти. Така, на
принципа “Думам ти, дъще, сещай
се, снахо”, покрай останалите
държави и България ще има най-
сетне реален шанс най-ниското
възнаграждение у нас да
помръдне. Не според кефа на тоя
или оня финансов министър, а по
обективни критерии.

Европейците мислят и върху
понятия като заплата за издръжка,
която да гарантира, че човек като
ходи на работа и получава доход,
той ще му помага да оцелява. За
България това е изключително
важно по простата причина, че у
нас минималната заплата е едва
наполовина от нужните средства
за издръжката на живота...
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Ева КОСТОВА

Тестът за антитела
да се признава
за зеления
сертификат

Земан хвърли
съмнение
върху
руската следа

Стр. 4

Демографското

ни срутище

Стр. 8

Стр. 9

Ребусът
с изборните
правила

СНИМКА БГНЕС
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Политическа чистка и в
Югозападния университет
Факултетът по журналистика на СУ протестира
срещу уволнението на преподавател от УНСС

Югозападният университет в Бла-
гоевград прави опит да се отърве от
свой преподавател, участвал в предиз-
борна листа за парламентарния вот. От
готвената чистка се оплака проф.
Иванка Асенова, която преподава в
специалността “Психология”. Изне-
надващо всички нейни дисциплини са
били съкратени, като тя остава факти-
чески без работа и трябва да напусне.
Преподавателката си обяснява стана-
лото с факта, че е била на последно
място в листата на “Има такъв народ”
на изборите. Решението дисциплините
да отпаднат от следващата учебна го-
дина е взето след парламентарния вот.
Правилникът на ЮЗУ не забранява на
академичния състав да участва в поли-

тически партии или партийни листи,
това ограничение важи само за ректо-
ра и зам.-ректорите, които не могат да
бъдат членове на ръководни органи на
политически организации.

Скандалът се разгаря дни, след като
стана ясно, че преподавателят по жур-
налистика доц. Мартин Осиковски е
уволнен дисциплинарно от ръководст-
вото на УНСС, след като изрази про-
теста си срещу политическа агитация
във вуза при предизборно посещение
на Бойко Борисов в навечерието на
парламентарния вот. Вчера обаче Бо-
рисов поиска името му да не се наме-
сва в скандала. Според него ставало
дума за вътрешни проблеми в универ-
ситета. Борисов разказа история, спо-

ред която преди изборите случайно
минавал покрай УНСС и решил да
разгледа, но само отвън. Посрещнал
го ректорът, а студенти и преподава-
тели нямало. Лично Борисов бил на-
тиснал бившия финансов министър
Владислав Горанов да отдели пари за
новия корпус на вуза.

Цялата академична общност на
Факултета по журналистика и масова
комуникация на Софийския универси-
тет “Св. Климент Охридски” изрази
остър протест срещу дисциплинарно-
то уволнение на доц. д-р Мартин Оси-
ковски от катедрата “Медии и публич-
ни комуникации” на УНСС. Според
преподавателите и студентите това
действие е груб акт на нарушаване на

правото на свободно изразяване на
мнение и позиция. От ФЖМК напом-
нят, че университетите не са фирми, а
са място на свобода на мисленето и
словото.

Ректорът на УНСС проф. Димитър
Димитров излезе с изявление, в което
защитава решението си и го оправдава
с неверни твърдения на доц. Осиков-
ски. Според ректора не е истина, че на
централния вход на УНСС са използ-
вани символи на партия, както и че
при посещението на Борисов е
извършван “политически агитпроп”.
Проф. Димитров смята, че медийната
кампания срещу УНСС е довела до де-
сетки негативни публикации и той не
можел да остане безучастен.

Мая Манолова няма да по-
дава оставка като председа-
тел на комисията за ревизия
на управлението на Бойко
Борисов. Тя беше призована
от ГЕРБ да напусне поста,
след като отиде в “Булгарт-
рансгаз”, за да поиска доку-
ментите на дружеството, не-
обходими за проверката.
Тома Биков определи посе-
щението като вероломно,
цирк, тежка неадекватност, и
го оприличи на “енергиен Ко-
стинброд”. Заедно с Маноло-
ва бяха Явор Божанков от
БСП, Георги Георгиев от
“Има такъв народ”, Калоян
Янков от ДБ и Андрей Вълчев
от ИСМВ.

“Не разбирам какъв про-
блем настана след това, кое-
то направих? От фирмата ка-
заха, че не могат да предста-
вят книжата в електронен вид,
а само в хартиен вариант.
Това не е нормално в 21 век”,
коментира Манолова.

“Бойко-разбойко казва, че
аз съм Мая-полицая. Посеще-

Министърът на образовани-
ето и науката в оставка Кра-
симир Вълчев предлага от 10
май в училище да се върнат
децата от 6 и 11 клас, тъй като
са имали най-малко присъстве-
но обучение. Това ще стане
предсрочно, тъй като тези ви-
пуски трябваше да изчакат да
свърши с присъственото обу-
чение предишната смяна от 5,
9 и 12 клас, която се връща
днес в клас. Така тези пет кла-

Намеренията за
модернизиране на
жп трасето, което
свързва София, Пер-
ник и Радомир, и
разширяването му
предизвика протест
на столичани. Те се
организираха вчера
на автошествие от
площада пред чита-
лище “Светлина”
във Владая до пло-

Столичани протестират
срещу скоростно жп трасе

Връщат в училище
6 и 11 клас предсрочно

щад “Сред село” в
“Княжево”. Столи-
чани настояват за
обоснована и аргу-
ментирана експерт-
на дискусия и кампа-
ния до постигане на
съгласие.

Трасето бе про-
мотирано преди вре-
ме от властта, но
през последните сед-
мици започна да се

представя на общест-
вено обсъждане в
някои от засегнатите
райони. Това предиз-
вика и реакции на
столичани, част от
които научиха, че
земите им ще бъдат
отчуждени за реали-
зирането на новото
жп трасе. Според тях
това е проект без
яснa икономическа и

социална обосновка.
Той предвижда то-
варни влакове и
пътнически компози-
ции от международ-
ния трафик да влизат
в Централна гара и
оттам да се пренасо-
чат през пет гъсто
населени райони.
Сред тях са “Княже-
во”, Горна Баня,
“Овча купел”, “Фа-
култета”, “Гевгелий-
ски”, “Красна поля-
на”, Суходол. Ре-
конструкцията ще
струва 700 млн. евро.

са ще се застъпят в училище
от 10 май. Предложението
беше направено по време на
среща с Бойко Борисов. В учи-
лище продължават да учат де-
цата от 1 до 4 клас, които са
отсъствали най-малко.

Според министъра данните
показвали, че сред педагогиче-
ския и непедагогическия пер-
сонал в системата на образо-
ванието заразените в сравне-
ние с есента са по-малко.

нието ни беше, за да изразим
нашето намерение да си
свършим работата. Ние сме
депутати и имаме право да
ходим по институциите”, под-
черта Манолова. По думите
й ГЕРБ реагират истерично
на проверката в “Булгарт-
рансгаз” и това навява един-
ствено и само усещане, че са
гузни, че има какво да крият.

Междувременно стана
ясно, че кабинетът е удължил
преждевременно мандата на
съвета на директорите на
Държавната консолидационна
компания и е увеличил съста-
ва му. Дружеството управля-
ва активи за стотици милиони
левове и е шапка на почти
всички дружества към Минис-
терството на икономиката,
съобщава “Капитал”. Решени-
ето е вписано в сряда, ден
преди Народното събрание да
гласува мораториума върху
подобни промени. По-късно
от ГЕРБ заявиха, че днес ще
сезират Конституционния съд
за наложената забрана.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Стотици столичани се наредиха пред храма “Света Неделя”, за да запалят
свещ и да получат върбови клонки на големия християнски празник Цветница

Манолова няма да подава
оставка като шеф на
комисията по ревизията
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Георги Свиленски

боледуване, който ще бъде част
от Цифровото зелено досие.
Витанов обясни защо социалис-
тите в ЕП настояват за тази
промяна - мнозина са прекарали
болестта безсимптомно или член
на семейството е бил доказано
болен, а останалите не са смята-

има ПСР или антигенен тест.
Очаква се тази седмица Регла-
ментът да бъде приет и от 21
юни да започне прилагането му,
поясни Витанов. Според него
причина за недоверието и ре-
зервите на българите към Зеле-
ния сертификат е липсата на об-
ществен диалог по темата и на
доверие към правителството при
цялостното управление на ко-
ронакризата. Отсъствието у нас

на обща национална информа-
ционна кампания за ползата от
ваксините е причина според
Витанов българите да са най-
скептични в ЕС за имунизация-
та срещу КОВИД-19.

По време на онлайн среща
на тема: “Какво е и какво не е
дигиталният зелен сертификат”
евродепутатът коментира, че
българските власти се провали-
ха в управлението на корона-

кризата - страната е сред първи-
те по смъртност от КОВИД-19
и сред последните по ваксина-
ция. Според него зелените ко-
ридори противоречат на всяка
европейска практика, защото
“преимуществено да се вакси-
нират хора, които не са от уяз-
вимите групи, и да не стигат
ваксини за онези, които търпят
най-големи щети от болестта, е
престъпна безотговорност”.

Сред 25 страни от ЕС Бълга-
рия е с най-малко ваксинирани
хора над 80 г. - 1,1%, докато в
останалите страни точно в тази
възрастова група процентът на
имунизираните е най-висок. У
нас най-много са ваксинирани-
те сред 50-59-годишните - 3,7%.
Витанов е категоричен, че Бълга-
рия закъсня и не прецени риска
от разпространението на бо-
лестта в края на миналото лято
и началото на есента, заложи на
една ваксина - най-евтината и
лесна за съхранение, хвърли от-
говорността за ваксиниране на
личните лекари.

ПЕТЪР ВИТАНОВ:

Тестът за антитела да се
признава за зеления сертификат
Недоверието към властта е причина българите да са
най-скептични към ваксините, смята евродепутатът

Аида ПАНИКЯН

Нинова призова за
стабилно правителство

Президентът Румен Радев намек-
на, че няма да бърза с връчването на
втория мандат за съставяне на каби-
нет, за да осигури повече време на
Народното събрание за приемане-
то на важни закони. “Няма опреде-
лен срок в Конституцията между
първия и втория мандат. Парла-
ментът заработи енергично”, заяви
държавният глава в събота, след
като в петък ГЕРБ върнаха мандата.

Радев отказа да коментира на коя
формация ще връчи третия мандат,
ако ИТН не състави кабинет. “На-

Столичната община праща незаконно
отпадъци в частен терен, алармира съветник

Фирма, която е подизпълнител на Столичната общи-
на, хвърля строителни отпадъци незаконно в частен
терен. Камионите са насочени към мястото от админи-
страцията на район “Витоша”. За това сигнализира
общинският съветник от БСП в СОС Петко Димитров.
Той е получил сигнал, според който частни терени на
ул. “Павел Матев” в кв. “Симеоново” са превърнати в
незаконно сметище. От  няколко дни тежкотоварна
техника изхвърля едрогабаритни отпадъци и по-кон-
кретно бетонови траверси, премахнати от трасето на
трамвай 5, което е в ремонт. Според сигнала камионите
са на фирма-подизпълнител на Столичната община.

Тестът за наличие на антите-
ла да се признава за основание
за издаване на зелен сертификат
за преболедуване на КОВИД-
19, е предложил евродепутатът-
социалист Петър Витанов, кой-
то е член на комисиите по
граждански права, правосъдие и
обществен ред и по околна сре-
да и здравеопазване. Това съоб-
щи той за ДУМА вчера. Както
вече писахме, в проекта е пред-
видено за преболедувал КО-
ВИД-19 да се смята човек, кой-
то има ПСР или антигенен тест,
но не е предвидено тест за нали-
чие антитела да е основание за
издаване на сертификат за пре-

ли, че е необходимо да дадат над
100 лв. за изследване. Има и
хора, които са ваксинирани с
една доза, но им се налага да
пътуват в чужбина преди втора-
та, могат да си направят по-ев-
тиния тест - за антитела, вместо
ПСР, за да удостоверят, че не са
опасни за здравето на останали-
те. Ако се приеме предложени-
ето на социалистите, на хора,
които имат антитела, няма да се
налага да си правят ПСР, когато
трябва да преминават граници в
рамките на ЕС, коментира Ви-
танов. В момента проектът за
Регламент предвижда за пребо-
ледувал да се смята човек, който

Разумното за страната е да се направи стабилно
правителство, което да предприеме социални и иконо-
мически антикризисни мерки. За това призова председа-
телят на БСП Корнелия Нинова в радиоинтервю. Спо-
ред нея новият кабинет трябва да приеме в спешен
порядък и да изпрати в Брюксел Плана за възстановя-
ване и устойчивост, защото срокът изтича на 30 април.
Нинова припомни, че от ПГ на “БСП за България” имат
конкретни предложения по документа и са настоявали
той да бъде разглеждан в НС няколко месеца преди
изборите, но от ГЕРБ са отказали.

“БСП вече 4 години иска разграждане на модела на
управление на ГЕРБ. През тези години бяхме категорич-
на опозиция, внесохме 5 вота на недоверие, направихме
над 1 300 алтернативни предложения на законите на
ГЕРБ. Ние сме единствената партия, която по никакъв
начин не е подкрепяла или договаряла каквато и да е
помощ от управляващите. Това ни прави автентична
опозиция и никак не ни е трудно да следваме такава
линия, която е принципна”, поясни Нинова.

Левицата е за диалог и търсене на допирни точки с
всички партии в НС по теми, касаещи честността на
вота. Нинова уточни, че става дума за бруталното купу-
ване на гласове, за корпоративния вот, за подправени
протоколи. Тя подчерта, че БСП ще внесе своите пред-
ложения за промени в ИК преди второто четене.

Нинова коментира, че процедурата по връчване на
трети мандат е изключително и само в правомощията на
президента Радев и ако той бъде връчен на БСП, пар-
тията ще свика заседание на Националния съвет, на
което ще се реши как ще процедира.

Радев дава на НС време за важни закони

Димитров е категоричен, че задължение на об-
щинската администрация е да упражнява контрол и
да съблюдава да не се създават незаконни сметища,
а не обратното. “Конкретният случай е фрапиращ с
това, че нарушителят е бил насочен към конкретно-
то място от районната администрация във “Вито-
ша”, заяви общинският съветник.

Петко Димитров е запознал Столичния инспекторат
със случая и очаква в спешен порядък да се вземат
мерки за преустановяване на изхвърлянето и премахва-
не на строителните отпадъци от частните терени, които
се намират в подножието на Витоша.

дявам се допълнителното време да
бъде инвестирано в диалог и съгла-
сие. Надяваме се на правителство с
широка парламентарна подкрепа..
Трябва да намерим баланса между
промени, които да се случат след
промени в законите, и съставяне на
правителство. Рано е да говорим за
третия мандат - зависи какво ще се
свърши на втория. Очаквам партии-
те и настоящото правителство да на-
мерят сили и да проявят отговор-
ност за актуализация на бюджета,
защото ще бъде крайно безотговор-

но към пенсионерите и фирмите
пред фалит да се окажат без подкре-
па, точно когато имат най-голяма
нужда, а за такава подкрепа в мо-
мента бюджетът няма средства”,
каза президентът. Той за пореден
път се обяви срещу безпринципни-
те коалиции. “Като гледам Радев как
се мотае... и не знам защо. Нямало
законов срок... но нали бързахте за
правителство? Сега тече задкули-
сието”, изригна Бойко Борисов от
Банкя при поредното си онлайн
включване във Фейсбук.

СНИМКА БГНЕС

В продължение на няколко дни Благоевград чества 170 години
от рождението на Георги Измирлиев-Македончето. Родната му къща
се е намирала във възрожденския квартал “Вароша”, а от оригиналната й атмосфера
са запазени резбованият таван и някои лични вещи на фамилия Измирлиеви
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Над 50% поскъпват яйцата
от фермата до магазина
Птичият грип удари обект с 40 хиляди птици,
огнището е в хасковското село Криво поле

Всички индустриални свинекомплекси у нас вече
могат свободно да търгуват месото, произведено в
местни ферми, и на европейския пазар, освен на
българския, съобщиха от Българската агенция по
безопасност на храните.

Европейската комисия облекчава ограниченията
при производството и търговията на свине и свин-
ско месо от 20 общини в 9 области в България, в
които са разположени едни от най-големите свине-
ферми в държавата. Разхлабването на рестрикциите
в регионите, в които са били обявени огнища на
африканска чума по свинете при домашни свине, е
станало възможно след многократно настояване на
агенцията пред ЕК.

Африканската чума е заболяване с икономическо
отражение върху свиневъдния сектор. Месото, про-
изведено и добито в региони, в които вирусът е бил
установен, е напълно безопасно за консумация от
човека.

Заради двойно по-скъпите
фуражи през тази година про-
изводствената стойност на яй-
цата е скочила двойно. От
производителя да магазина
цената на яйцето пък скача с
над 50%. “То отива първо у
търговец на едро. Говорим за
такъв, който снабдява малки
или средни магазини в населе-
ните места. Втората ръка е
вече самият магазин. Там 50%
напълно е възможно да бъдат
сложени като цена върху на-
шата цена”, обясни пред Нова
телевизия д-р Вичо Вичев,
прокурист на птицеферма в
Козлодуй. “От производителя
до търговеца всяка работна
ръка оскъпява продукта. През
колкото доставчици ще мине,
толкова по-голяма ще е над-
ценката. Другият момент е, че

за празниците всичко скача”,
каза Петя Узунава, управител
на магазин във Враца.

По данни на комисията по
стоковите борси и тържищата
средната цена през април на
едро на яюцата размер “М” е
18-19 ст. за брой. Миналата
година около Възкресение це-
ната беше около 18 ст. при
производителя и между 30 и
35 ст. в магазинната мрежа.
Тази година месец преди Ве-
ликден цените бяха малко по-
ниски от миналогодишните, но
с наближаването на празници-
те по традиция се очаква
поскъпване.

Сериозен дъмпинг на
българските яйца правят внос-
ните яйца от Полша, но те да-
леч не са по-качествени от
българските. Там Великден е

по-рано и цялата нереализира-
на продукция идва у нас. Зато-
ва е препоръчително потреби-
телите да обръщат особено
внимание на произхода. Друг е
въпросът, че българският по-
требител е доста скептичен към
истинността на опаковката.
Според специалистите човек
може лесно да се ориентира по
маркировката на самото яйце.

От БАБХ съобщиха, че е
засечено ново огнище на пти-
чи грип в животновъден обект
за отглеждане на кокошки но-
сачки в землището на хасков-
ското село Криво поле. В
обекта са били отглеждани
близо 40 хиляди птици, като
съмнението за заболяването
идва от повишена смъртност.
Останалите в животновъдния
обект заболели и контактни

птици ще бъдат унищожени по
хуманен начин. Прави се про-
учване, което да установи при-
чината за навлизане на забо-
ляването в обекта. Птичето
месо и продукти, добити в за-
разен обект, не са опасни за
човешкото здраве при спазва-

не на хигиенните правила за
обработка на храни в дома-
кинството. Това е петото ог-
нище на заболяването у нас
от началото на 2021 г. За
същия период в Европа са
обявени над 890 огнища. За
птичия грип няма ваксина.

Износът на свинско
в ЕС е без ограничения

Германците масово анулират почивките у нас за май и юни
Германските туроператори анулира-

ха почивките до България за началото на
летния сезон. Това обявиха представите-
лите на компаниите у нас миналата сед-
мица по време на туристически форум,
съобщава специализираният сайт
Travelnews. Всички пътувания за май и
юни до България са анулирани и прена-
сочени от германски туроператор, заяви
Калин Сутев, управител на “Дести-
нейшън Туристик Сървисис”. Авиоком-
панията “Бългериън ер чартър” също е
прекратила полетите от Германия до ле-

тищата Варна и Бургас до края на юни.
Наскоро това сториха и британските
туроператори.

За масовите откази има две големи
причини. Първата е, че България влезе в
тъмночервената зона на германския Ин-
титут “Роберт Кох”, в която попадат
страните с висок риск за разпростране-
ние на КОВИД-19. Втората е, че до петък
здравните власти у нас още не бяха вне-
сли яснота за правилата, по които ще
работи туристическата индустрия в ус-
ловия на продължаваща епидемия. “За

немския пазар ни крепи възможността за
last minute програми за юли, август и
септември, ако успеем да излезем от чер-
вената зона до средата на май. За тогава
са очакванията и за големите обеми”,
коментира Сутев.

Проучване на туроператора DER
Touristik сред германските туристичес-
ки агенции показва, че България не се
класира сред 10-те най-желани дести-
нации за лято 2021. Основните запис-
вания са за почивки във вътрешността
на Германия, в Австрия, Швейцария,

Италия, Испания, Гърция, Кипър, Ита-
лия и Хърватия.

Записванията в Германия и на други-
те пазари за българското Черноморие са
в застой, е потвърдила и Нина Чамова,
генерален мениджър на “Сънтурс”, коя-
то е представител на германския туропе-
ратор Alltours, на полския Rainbow и на
словашкия Globtour у нас. Според нея
Гърция, Турция и Кипър се рекламират
много добре като безопасни дестинации,
докато България няма никаква кампания
в тази посока.

Цените на храните са най-високи от 9 години

Царевица, жито, соя,
растителни масла - това е
само малка част от хра-
ните, които приемат хо-
рата почти навсякъде по
света. Те обаче стават все
по-скъпи, което е преду-
предителен сигнал за бю-
джетите на потребители-
те в световен мащаб. Ми-
налата седмица индексът
“Bloomberg Agriculture
Spot Index”, който про-
следява цените на основ-
ни земеделски продукти,
нарасна най-много от де-
вет години насам. Като се
има предвид, че цените на
храните и без това се на-
мират на най-високото
си равнище от 2014 г.,
поредното увеличение
се следи отблизо, тъй
като тези култури имат
ключово значение за
продуктите по магазини-
те - от хляба и тестото
до месото и дори гази-
раните напитки.

Поскъпването на су-
ровините застрашава и
възстановяването на све-
товната икономика, коя-
то прави плахи стъпки на-

пред след последствията
от коронавирусната пан-
демия. Те ускоряват и
инфлацията при храните,
което усложнява положе-
нието за хората, които и
без това имат трудности
заради загуба на работа
или намалени доходи.

“Индикациите са, че
има малко причини да вяр-
ваме, че цените ще оста-
нат на настоящите си
нива. По-вероятно е те да
се увеличат още. Трудно-

стите все още предстоят”,
посочва Абдулреза Абаси-
ан, старши икономист на
Организацията по прехра-
на и земеделие на ООН.
Увеличението на цените
“изтласква основните хра-
ни отвъд възможностите
на милиони бедни семей-
ства, които вече имат
трудности да преживя-
ват”, коментира Крис
Никои, регионален ди-
ректор за Западна Афри-
ка на Световната продо-

волствена програма.
Като цяло разходите

за храна в световен ма-
щаб се покачват за 10 по-
следователни месеца, по-
казват данни на ООН.
Суровините обаче не са
единствените компонен-
ти, които вдигат цената
на храните. По-високите
разходи за морски транс-
порт и други затруднения
по веригата на доставка,
както и пакетирането,
също се отразяват.

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА
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Очаква ни кошмарно
поскъпване на парното
Топлофикациите искат и цената на произвеждания
от тях ток да скочи с до 40 на сто

Задава се кошмарно поскъ-пване на
топлата вода и на парното от 1 юли в
цялата страна. Скокът почти навсякъ-
де ще е с двуцифрени проценти. Това

При електроенергията, която се води
по-екологична, заявеното поскъпване е
още по-сериозно. Тук най-скромни са
от пловдивската EVN Топлофикация,
искаща повишение от 17%, следвана от
плевенската - с 23%, варненската “Вео-
лия” с близо 25 на сто, и от врачанската
- с 28%. Софийската и великотърнов-
ската искат с 30 на сто по-скъп ток.
Рекордьор е пернишката топлофикация,
която иска 40 на сто поскъпване. От
заявлението на столичното парно става
ясно, че сред причините за исканото
поскъпване е повишената цена на пар-
никовите квоти, които през първата
половина на 2021 г. струват 44 евро за
тон, докато във второто шестмесечие на
миналата са стрували 37,70 евро. Освен
това за тази година общинското друже-
ство не разполага с право на безплатни
въглеродни емисии, каквито получаваше
до миналата година. От заявлението на
“Топлофикация София” става ясно, че
загубите й при преноса доближават 20
процента. Дружеството също така е уве-
личило през миналата година техноло-
гичните си разходи да 19,2 процента.

Всички данни подлежат на анализ
от страна на КЕВР, която при това
трябва да изчисли и дали цените на
топлофикациите за отоплителния се-
зон 2020/2021 г. съответстват на про-
гнозно определените. Ако те са били
по-високи от изчислените от комисия-
та спрямо цената на природния газ
всеки месец, заявленията на дружест-
вата ще бъдат орязани. И обратното,
ако цената на синьото гориво е било
по-голяма от взетата за калкулациите
на цените на парното и тока на топло-
фикациите.

Коментар на стр. 8

Депозитите вече
са над 95 млрд. лв.

По време на пандемията хората спестиха рекордна
сума в банките. От началото на извънредното положе-
ние до края на март депозитите на домакинствата са
нараснали с 6,73 млрд. лв. или с 12%, показват данните
на БНБ. Това е рекорден ръст на спестяванията на
гражданите в рамките на година. Явно заради по-малко-
то пътувания, посещения на ресторанти, заведения и
театри, както и заради по-малкото пазаруване на дрехи,
хората спестяват повече. Депозитите на фирмите също
са нараснали рекордно - с 4,157 млрд. лв. за година и с
близо 700 млн. лв. само за миналия месец. Увеличени-
ето на спестяванията на бизнеса в банките е с рекорд-
ните 16% в рамките на година, става ясно от данните
на БНБ. В резултат общият размер на депозитите на
фирми и граждани е нараснал с 10,4 млрд. лв. за година.

Жилищните кредити продължават да бъдат най-
търсени. За година те са нараснали с 11,9% или с 1,3
млрд. лв. Същевременно увеличението при потреби-
телските заеми е с 5,5%, а кредитите за бизнеса са
нараснали с 2,7%. Спестяванията на бизнеса към 31
март са 29,971 млрд. лева и на годишна база се увели-
чават с 16,1% (13,3% годишно повишение през февру-
ари 2021 г.). Спестяванията на домакинствата и фир-
мите, които ги обслужват, към 31 март са 62,852 млрд.
лева и за една година се увеличават с 12% (11,3%
годишен ръст през февруари 2021 г.). В централната
банка изчисляват, че нетните вътрешни активи са
71,430 млрд. лева в края на миналия месец. Те се уве-
личават с 9,1% на годишна база.

показват заявленията, внесени от про-
изводителите на топлинна енергия в
Комисията за енергийно и водно регу-
лиране. Разчетите са за новия едного-

дишен ценови период - от 1 юли т.г.
до 30 юни 2022 г. Ако регулаторът се
съгласи на повишението на произвеж-
даната от топлофикациите електрое-
нергия по комбиниран начин, това ще
се отрази в голяма степен и върху це-
ната на тока за бита. За нея трите еле-
ктроразпределителни дружества по-
искаха вдигане с около 2 процента от
1 юли, но е възможно увеличението
да е по-високо заради поисканите та-
рифи от топлоснабдителните друже-
ства. Най-малко повишение на цена-
та на парното е поискала “Веолия”,
която топли Варна -  над 6 процента,
следвана от топлофикацията във Вра-
ца - 13%. Столичното парно е заяви-
ло увеличение от 15 на сто. Топлофи-
кацията в Плевен е изчислила с над
17% по-висока цена, тази в Пловдив
- с 23 на сто. Шампиони по заявено
поскъпване са свързваните с Христо
Ковачки топлоснабдителни дружест-
ва в Перник - 60%, и във Велико
Търново - със 71 на сто.

НАП: Хоум офис служителите на чужди
компании дължат данък у нас

Росен Бъчаваров

Хората, които заради
пандемията са работили
повече от половин година
от дома си в България за
чуждестранен работода-
тел през 2020-та, трябва
да подадат данъчна декла-
рация, поясни пред БНР
говорителят на Национал-
ната агенция за приходи-
те Росен Бъчваров. Пети
май е крайният срок, в
който всички физически
лица, задължени да пода-
дат данъчна декларация за
миналогодишните си до-
ходи, трябва да го напра-
вят, както и да платят
данъка за довнасяне, ако
имат такъв. От приходна-
та агенция съветват да не
чакаме последния момент.

Независимо че работо-
дателят е регистриран в
чужбина, ако сме положи-
ли труд за него от дома си
в България, трябва да дек-
ларираме получените до-
ходи, обясни пред нацио-

налното радио говорите-
лят на данъчните Росен
Бъчваров. Според него
това е един много харак-
терен случай, при който
работещи за чуждестран-
ни работодатели, които са
пребивавали в България
повече от 6 месеца, пове-
че от 183 дни се превръ-
щат в хора, задължени да
платят данъчната си дек-
ларация, независимо, че
т.нар. по Данъчния закон
Център на жизнените ин-
тереси, може да не е
тук.Ако сме продали лич-
на вещ по интернет, няма
необходимост да деклари-
раме дохода.

“Стар велосипед, два
телевизора, мобилните
телефони на семейство-
то, детските играчки,
столчета и т.н. са вещи,
които всъщност са купе-
ни, за да бъдат потребе-
ни и независимо, че една
вещ е поръчана по интер-

нет и се е оказала малка
или голяма, последваща-
та ? препродажба на
същата тази вещ, също е
лична и също не влече
данъчни последици.
Търговията обаче е нещо
съвсем различно. Когато
правите нещо по занятие,
купувате вещта с цел да
го препродадете. Прави-
те го постоянно - т.е.

системно, професионал-
но е съвсем различна
хипотеза, която въвежда
задължението да се дек-
ларира този доход като
доход от търговска дей-
ност. Да се попълни при-
ложението за търговска
дейност и да се платят
15% данък, какъвто пла-
щат едноличните търгов-
ци”, поясни Бъчваров.

Автомобилното застраховане у нас само с 1% спад

Константин Велев

При водещата бизнес ли-
ния - автомобилното застра-
ховане -  ситуацията е същата
като през 2019 г. от гледна
точка на краен резултат.
“Гражданската отговорност” е
с много лек спад - под 1%
спрямо 2019 г., а “Каско” е с
много лек ръст от около 1%
спрямо 2019 г. Пазарът по
общо застраховане като цяло
се движи около нивата от
2019 г.. Това каза председате-
лят на Асоциацията на българ-

ските застрахователи (АБЗ)
Константин Велев, съобщи
АБЗ на сайта си.

Той определи  2020 г. като
много трудна година от ико-
номическа гледна точка, но
въпреки непрекъснатите пре-
дизвикателства пред бранша,
негативните прогнози за зна-
чим спад в застраховането не
са се реализирали. “Видно от
резултатите за 2020 г. пазарът
е останал стабилен, като
ефектът от кризата се изразя-

ва основно в задържане на
динамичното пазарно разви-
тие на нива от предходната
година”, коментира Велев.
По-сериозен спад от около
10% има в животозастрахова-
нето, което според експерта е
обясним резултат, дължащ се
на стагнацията, икономическа
несигурност и последиците от
пандемията за живота и здра-
вето на гражданите. УНякои
показатели в общото застра-
ховане в тази кризисна година

определено надминаха поне
моите очаквания. По отноше-
ние на премийния приход, па-
зарът по общо застраховане
остана около нивото на 2019
г., но компаниите отчетоха
значително подобряване на
техническия резултат и пови-
шение на печалбата”, каза още
Велев.”На фона на общата ико-
номическа ситуация в страна-
та и сериозните последици на
кризата в някои от секторите
на икономиката ни, ние отчи-
таме резултатите за 2020 г.
като значим успех за българ-
ската застрахователна индуст-
рия”, категоричен бе Велев.
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Земан хвърли съмнение
върху руската следа
Чешките служби не са докладвали за агенти на Москва
край оръжейните складове във Върбетице

СНИМКА БГНЕС

Албанският президент Илир Мета показва с пръсти знака на победата при гласуването му в Тирана
на парламентарните избори. В събота той обвини посланика на САЩ Юри Ким, че защитава
сръбските интереси. “Не съм впечатлен от лобистите, които говорят английски и мислят на сръбски
за Албания,” каза Мета на пресконференция. Изборната схватка е между управляващата Социалистическа
партия на премиера Еди Рама и коалицията, ръководена от Демократическа партия на Лулзим Баша

СНИМКА БГНЕС

Служител оглежда вътрешността
на болницата в Багдад, която
бе изпепелена от пожар.
В клиниката е имало и КОВИД-
отделение. Загинали са 58 души,
като 28 от тях са били на
командно дишане. В болницата
е имало около 120 души,
около 90 са спасени. Пожарът
е предизвикан от експлозия
в помещение за съхранение на
резервоар за кислород на втория
етаж. В гасенето му са участвали
около 30 пожарни бригади

Доказателства за присъствието на
някакви “руски агенти” в склада с бое-
припаси във Върбетице не присъстваха
в отчетите на Службата сигурност и
информации (контраразузнаването) на
Чехия. Това заяви чешкият президент
Милош Земан в телевизионно обръще-
ние, излъчено по телевизиите “Прима”
и Си Ен Ен Пима нюз. “Когато помеще-
нията на втория склад бяха прегледани
непосредствено преди експлозията, там
не беше открито взривно устройство”,
изтъкна Земан.

Президентът подчерта, че подозре-
нията относно възможното участие на
двама чуждестранни агенти в инцидента
във Върбетице са възникнали през по-
следните седмици. “Службата за сигур-
ност и информация никога не е споме-
навала инцидента през последните шест
години,” каза той.

Според държавния глава работи се

по две версии за инцидента с експлози-
ите на боеприпаси във Върбетице: “ек-
сплозиите са станали в резултат на не-
брежно боравене с боеприпаси, и вто-
рата версия - че агентите на чуждест-
ранни специални служби са виновни за
това”. Според Земан е установена е
връзка между българския търговец на
оръжие Емилиян Гебрев и инцидента с
боеприпасите.

Подозрението за участие на двама
чуждестранни агенти в инцидента не е
несериозно, смята президентът. “От
всичко казано не следва, че подозрение-
то за тяхното участие (в случилото се)
не е несериозно. Първо, трябва да отго-
ворим на въпроса какво изобщо са пра-
вили тук. На второ място, фактът, че
контраразузнаването не е доказало тях-
ното участие (в случилото се) не означа-
ва, че те не са влезли на територията на
складовете във Върбетицe. Полицията

разследва хипотезата, че е можело да
бъдат отведени там от един от собстве-
ниците на ИMEX (компанията, наела
складове за съхранение боеприпаси).
Това подозрение трябва да бъде изклю-
чено или потвърдено”, каза Земан.

Президентът не изключи скандалът с
инцидента във Върбетицe да се окаже
игра на специалните служби.

Според публикация на в. “Ню Йорк
таймс”, в имейл до вестника “Гебрев
признал, че е съхранявал боеприпаси в
склад в Чешката република”. Той при-
знал и това, което отрича: компанията
му ЕМКО е доставяла оръжие на Ук-
райна след 2014 г.

Компанията на Гебрев обаче контри-
ра с изявление, че наличните документи
опровергават публикацията. “Журна-
листът Майкъл Шуърц е поканен лично
да се запознае с цялата документация по
случая”, казва се в изявлението.

Най-разпространената
ваксина е на „АстраЗенека”

В поне 156 от 207 държа-
ви, в които се прави ваксина-
ция срещу КОВИД-19, се из-
ползва препаратът на “Астра-
Зенека”. Така той се превръ-
ща в най-разпространеният в
световен мащаб, съобщава
Франс прес. Следват ваксини-
те на “Пфайзер/Бионтех”,
“Модерна”, китайската “Сино-
фарм” и руската “Спутник V”.

Над 1 милион ваксинации
вече са направени в света по
данни на в. “Файненшъл
таймс”. Процесът е най-на-
преднал в Израел, където
напълно са ваксинирани 55%
от населението, следван от
Чили, Бахрейн и САЩ. Мал-

та води в Европа с 19,6% вак-
синирани с две дози, следвана
от Сърбия (18,8%), Велико-
британия (18,1%) и Унгария
(15,9%) Броят на новозаразе-
ните с коронавирусна инфек-
ция отбелязва нови рекорди,
като за последното деноно-
щие по света са регистрирани
над 893 000 случая. Всеки
трети от тях е в Индия с 332
730 новозаразени. Активните
случаи в Индия са над 2,7 млн.,
а починалите близо 190 000.
В Германия  новите случаи са
се увеличили с 18 773. Зара-
зените от началото на панде-
мията са над 3,2 млн., почина-
ли са над 81 000 души.

Чешкият премиер Андрей
Бабиш се озова под обстрел,
след като Еврокомисията (ЕК)
публикува доклад, че съчета-
ваните от него роли на поли-
тик и предприемач представ-
ляват конфликт на интереси.

Милиардерът е петият
най-богат чех, който е напра-
вил парите си като собстве-
ник на холдинга УАгро-
фертФ. Бабиш настоява, че е
прехвърлил собствеността си
на два доверителни фонда
през 2017 г., когато беше
финансов министър. Но доку-
менти показват, че той
продължава да “упражнява
решаващо влияние върху до-

ЕК: Премиерът Бабиш
е в конфликт на интереси

верителните фондове” и уча-
ства във вземането на реше-
ния. В доклада на ЕК  се пре-
поръчва да бъдат върнати по-
лучените европейски средст-
ва, отпуснати след прехвърля-
нето на собствеността.

Според председателя на
основната опозиционна Пи-
ратска партия Иван Бартош
става дума за 20 млрд. кро-
ни (774 млн. евро).

Социологическите до-
питвания показват, че Бар-
тош може да свали Бабиш
на парламентарните избори
през октомври заради хао-
тичното управление на КО-
ВИД-кризата.

Срещата Путин-Байдън
може да е през юни

Срещата между президентите
на Русия и САЩ Владимир Путин
и Джо Байдън може да се състои
през юни, но окончателното реше-
ние ще зависи от много фактори,
заяви президентският помощник
Юрий Ушаков в интервю по теле-
визия “Россия-1”. Той добави, че
“има дори конкретни дати” за
юни, без обаче да ги посочва.

Германия отказа
оръжия на Украйна

Украйна поиска от Германия да
й достави отбранителни оръжия за
защита на крайбрежието си заради
нарастващото напрежение по грани-
цата с Русия, съобщи в. “Франкфур-
тер Алгемайне Зонтаг цайтунг”(FAS).
Наред с други неща, Киев поискал
използвани корвети, противокораб-
ни ракети, системи за противовъздуш-
на отбрана и оборудване за размини-
ране. Германският външен министър
Хайко Маас реагира негативно на
искането, отбелязва вестникът.

Бунтовнически войски
навлязоха в Могадишу

Въстаническите части на въоръ-
жените сили на Сомалия в неделя
влязоха в северните райони на сто-
лицата Могадишу, за да поемат
контрола над тях, съобщи сомалий-
ския портал “Гардиън”. В Могадишу
не изключват, че през следващите
няколко часа те ще започнат да се
движат към президентския дворец.
Правителствените части се оттег-
лят от позициите си, без да оказ-
ват съпротива срещу бунтовници-
те. Президентските избори трябва-
ше да се проведат до 1 февруари, но
това не се случи заради разногласия
по състава на избирателната коми-
сия и нейните правомощия.

Мароко гневно на Испания

Мароко привика испанския посла-
ник, след като лидерът на “Полиса-
рио”, движението за независимост
на Западна Сахара, беше допуснат в
Испания за медицинска помощ, каза
пред АФП официален източник. Мад-
рид заяви, че 70-годишният Брахим
Гали се лекува от КОВИД-19 и е бил
прехвърлен в Испания по “строго ху-
манитарни причини”. Статутът на
Западна Сахара, бивша испанска коло-
ния, която ООН класифицира като
“несамоуправляема територия”, про-
тивопоставя десетилетия НАРЕД
Мароко срещу “Полисарио”. Движе-
нието се бори за независима държава.
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Турското Министерството
на външните работи разпрост-
рани отговор на заявлението
на американския президент
Джо Байдън, в което се при-
знава геноцида срещу армен-
ците в Османската империя
през 1915 година. Байдън е
направил “пристрастно заявле-
ние”, под влиянието на ради-
кални арменски кръгове и ан-
титурски групи, Анкара го
осъжда решително и не го при-
знава, предаде Анадолската
агенция. МВнР посочва, че
изявлението на Байдън нямат
никаква научна и правна осно-
ва и е далеч от историческите
реалности. “Призоваваме аме-

риканския президент да попра-
ви грубата грешка, да не се
ръководи от кръгове, които се
стремят да използват истори-
чески твърдения за задълбоча-
ване на враждата, а вместо
това да подкрепи практически
стъпки за осигуряване на мир
в региона”, казва се в изявле-
нието на МВнР. Посланикът
на САЩ в Анкара бе извикан
в МВнР, където му бе декла-
рирано, че Анкара “отхвърля”
изявлението на Байдън, “смя-
та го за неприемливо и го
осъжда категорично”.

Джо Байдън призна тур-
ският геноцид над арменците
на 24 април, събота, когато

Армения отбелязва Деня в
памет на жертвите. Досега
президентите на САЩ избяг-
ваха да използват неприемли-
вия за Анкара термин.

Признанието бе предшест-
вано от телефонен разговор
на Байдън с турския прези-
дент Реджеп Ердоган, който
бил проведен на остър тон,
според телевизия Си ен ен
Тюрк. Ердоган реагирал гнев-
но на Джо Байдън и посочил,
че признаването ще навреди
изключително дълбоко на от-
ношенията между Турция и
САЩ и представлява “черве-
на линия” за Турция.

Турция трябва незабавно да

установи пълен контрол над
авиобазата “Инджирлик” и да
върне до дни разположените
там американски войски в стра-
ната им. Това мнение изрази в
интервю за ТАСС председате-
лят на партия “Родина” Догу
Перинчек. “След изявлението
на Байдън отношенията между
Турция и Русия определено ще
се сближат. Изявлението му е
офанзива срещу Турция, сре-
щу Азия, срещу Русия и Ки-
тай. Изявлението му не е
свързано със защитата на пра-
вата на човека и това събитие
не може да бъде разглеждано в
рамките на обсъждане на ис-
торически факти. Сега Байдън

е предприел действия и е за-
почнал с Турция, за да пред-
приеме мерки срещу Русия и
Китай “, каза политикът.

Байдън се опитва да накаже
Турция заради независимата й
външна политика, заяви поли-
тологът Салих Йълмаз, дирек-
тор за Института за изследване
на Русия. Други доказателства
за това той вижда в тесните
връзки на САЩ с кюрдските
сепаратисти, закрилата на про-
поведника Фетхула Гюлен, ко-
гото Анкара подозира за опита
за преврат през 2016 г., както и
изхвърлянето на Турция от
проекта за американски изтре-
бител пето поколения Ф-35.

Анкара бясна на Байдън
заради арменския геноцид
Турски политик призова за изгонването на американските части от базата в Инджирлик

Завършването на газопровода “Се-
верен поток 2” не трябва да бъде по-
ставяно в зависимост от проблемите със
спазването на човешките права в случая
с руския опозиционен лидер Алексей
Навални. Това казва в интервю за ме-
дийната група “Функе” германският ми-
нистър на икономиката Петер Алтмай-
ер. В същото време той призовава Ру-
сия да се съобрази с международните
стандарти за правата на човека и каза,
че незабавното освобождаване на На-
вални би било най-доброто решение.

САЩ, Украйна и балтийските страни
се противопоставят на газопровода, за-
ради опасения, че той ще засили енергий-
ната зависимост на Европа от Русия и ще
лиши Украйна от транзитни такси. Бер-
лин обаче подкрепя проекта, настоявай-
ки, че той има икономически смисъл.

Навални беше задържан през януари
след завръщането си от Германия, къде-
то беше лекуван след отравянето му.
Той беше осъден на 2 години и 6 месе-
ца затвор за нарушаване на мярката си
за неотклонение и излежава присъдата
си в поправителна колония.

Берлин отстоява
„Северен поток-2”

Крайнодесният бразилски президент Жаир Болсо-
наро заплаши да изкара армията на улицата, ако огра-
ниченията, установени от губернаторите на щатите
срещу КОВИД-19, насърчават това, което президентът
определи като “хаос”. “Ако имаме проблеми, имаме
план как да действаме. Аз съм главнокомандващият на
въоръжените сили. Нашата армия, ако е необходимо,
ще излезе на улицата”, каза той в интервю за телевизия
“А критика”, цитирана от “Дойче веле”.

Президентът за пореден път разкритикува ограничи-
телните мерки, приети от голяма част от губернаторите
на Бразилия, страдаща от липса на контрол върху зара-
зата, и определи карантината, арестите и комендантския
час като “абсурдни” и “страхливи”. Жаир Болсонаро,
който изпитва носталгия по военната диктатура в стра-
ната от 1964-1985 г. не разкри подробности по своя
план, но увери, че всичко е съгласувано с неговите 23
министри. От самото начало той омаловажи пандемията,
наричайки я “грипче”, но в страната днес има над 14 млн
заразени и над 385 000 смъртни случая.

След месеци протести премиерът на Армения Ни-
кол Пашинян обяви в неделя, че се оттегля заедно с
правителството си. “Подавам оставка в Деня на граж-
даните и това е символ на факта, че връщаме на хората
силата, която получихме от хората”, каза Пашинян.
Той ще изпълнява задълженията си до предсрочните
избори на 20 юни, в които ще участва като лидер на
партията си “Граждански договор”.

Според арменското законодателство изборите
трябва да се произведат между 30 и 45 дни след
разпускането на парламента, което се очаква до
две седмици.

Армения е в криза след  сключването на споразу-
мението с Азербайджан за прекъсване на военните
действия в спорния регион Нагорни Карабах. То беше
подписано през ноември с посредничеството на Ру-
сия и според противниците на Пашинян е неизгодно
за Армения. Премиерът засили недоволството срещу
себе си, като уволни през февруари висши военни,
обвинявайки ги в опит за държавен преврат.

Премиерът Пашинян
подаде оставка

Болсонаро се закани
на КОВИД-мерките

СНИМКА БГНЕС

Израелски полицаи водят арестуван палестинец, участвал в протест срещу блокирането на части
от Стария град на Ерусалим по време Рамадана. В неделя сутринта палестински радикали от
сектора Газа отново изстреляха ракета срещу Израел, а от петък вечерта до събота сутринта бяха
изстреляни 36 ракети. Това бе и най-мощната ракетна атака срещу Израел от февруари 2020 година

Френската полиция е
задържала четвърто лице
във връзка с убийството
на полицайка в Рамбуйе,
в департамента Ил-дьо-
Франс, недалеч от Париж.

Той е член на семей-
ството на убиеца, 37-го-
дишен тунизиец, пребива-
ващ във Франция от 2009
г. Един от другите трима
арестувани е бащата на
нападателя, който беше
застрелян от полицията.

В петък извършите-
лят намушка с нож в
гърлото служителка във
фоайето на комисариата
в Рамбуйе, която почина
на място. Полицейските

Четвърти e арестуван
за атентата в Рамбуйе

служители, които са
били на входа на сграда-
та, простреляха мъжа.
Според свидетели при
нападението той е викал
“Аллах е Велик”. В теж-
ко състояние теро-
ристът беше откаран в
болница, където почина.

Премиерът Жан Кас-
текс заяви, че престъпле-
нието се разглежда като
терористичен акт и посе-
гателство срещу Франция.
Разследващите намериха
ислямистки пропагандни
материали в телефона на
убиеца, който не е бил в
полицейските списъци на
радикализирани лица.



ОБЩЕСТВО 2021ОБЩЕСТВО8 ПОНЕДЕЛНИК
26 АПРИЛ

ДАТАТА

26
СВЕТОВЕН ДЕН НА ИНТЕЛЕКТУАЛНАТА

СОБСТВЕНОСТ. На тази дата
през 1970 г. влиза в сила конвен-
цията, учредяваща Световната
организация по интелектуална
собственост (СОИС). Отбеляз-
ва се от 2001 г. По цял свят
борбата с пиратството на ин-
телектуална собственост е от първостепенна
важност, тъй като то ощетява творците и раз-
витието на културата като цяло.

121 - РАЖДА СЕ МАРК АВРЕЛИЙ, РИМСКИ
ИМПЕРАТОР И ФИЛОСОФ (УМИРА 180 Г.).
Възхваляван като въплъщение на
Платоновия идеал за владетел, а
според оценката на историците
неговият забележителен харак-
тер представлявал олицетворе-
ние на римските добродетели.
Отличавал се с благороден нрав,
добро образование и умерен на-
чин на живот. Властването му
съвпада с епохата, наречена
“Златен век” на Римската империя. Автор на
философското произведение “Размисли” (“Към
себе си”).

1336 - СИМВОЛИЧЕН РОЖДЕН ДЕН НА
АЛПИНИЗМА. На тази дата
Франческо Петрарка (на снимка-
та) изкачва връх Ванту. Итали-
анският учен, дипломат, поет и
ранен хуманист, смятан наред с
Данте Алигиери за един от осно-
воположниците на Ренесанса,
пътувал много, работейки като
посланик на папата. Покорява ви-
сокия 1909 м връх заедно с брат
си и двама придружители. По това време не е
обичайно да се изкачват планини само заради
изживяването. Затова тази дата се смята за
рожден ден на алпинизма, а самият Петрарка -
за “баща на алпинизма”.

1900 - РАЖДА СЕ ЧАРЛЗ ФРАНСИС РИХТЕР,
АМЕРИКАНСКИ СЕИЗМОЛОГ (УМИРА 1985 Г.).
Най-известен като създател на
Магнитудната скала на Рихтер,
развита до моментния й вид през
1979 г. Работи в сътрудничество с
Бено Гутенберг в Калифорнийския
институт за технологии. Двама-
та доказват количествената
връзка между магнитуд, енергия и
интензивност на земетресенията.
Районира земетръсните огнища по Земята.

1986 - АВАРИЯ В ЧЕРНОБИЛСКАТА АЕЦ.
След полунощ в четвърти блок
вследствие нарушена изолация
избухва експлозия, засегната е
активната зона на действие на
реактора. За катастрофата се
разбира две седмици по-късно.
На 15 декември 2000 г. Черно-
билската атомна електроцент-
рала е изведена от експлоата-
ция. По официални сведения (към 2011 г.) към
момента на аварията са загинали 31 души, 600
000 души, участвали в потушаването на пожа-
ра в централата и в разчистването, са получили
високи дози радиация. На 26 април се отдава
почит на жертвите на радиация, аварии и ка-
тастрофи.

1986 - УМИРА ПРОФ. ДЕЧКО УЗУНОВ, ХУ-
ДОЖНИК И СЦЕНОГРАФ (Р. 1899 Г.). Автор е
на множество портрети,
фигурални композиции и пей-
зажи, монументални фрески,
мозайки и стенописи. Ректор
на Държавната художестве-
на академия (дн. Национална
художествена академия) от
1945 до 1950 г. Председател
на Съюза на българските художници (27 март
1965 г. - 23 юни 1970 г.).

Няма да мине

Един от най-големи-
те постоянни скандали в
енергетиката е свързан с
цената на парното. Сега
той пак е активиран. Без
много шум топлофикаци-
ите са предложили пред
КЕВР драстично по-
скъпване на топлинната
енергия и на топлата
вода - до 71%. Този
филм го гледахме преди
две години. Тогава също
ни предлагаха огромно

поскъпване, но подгот-
вяната ценова балтия из-
лезе наяве и се размина.
Борисов взе главата на
шефа на регулатора
Иван Иванов. За него-
вия пост обаче още няма
кандидати и, както се
очертава, Иванов отно-
во ще бъде в окото на
бурята. Вероятно пак ще
се оправдава, ще прави
обществени обсъждания,
ще твърди, че високите
цени са неизбежни. За
тях са виновни скъпоти-
ята на международните
пазари, лошото състоя-
ние на топлопреносната
мрежа, проблемите на
затъналите до гуша в
задължения топлофика-
ции. Оставяме настрана
качеството на услугите,
предлагани от тях и от
фирмите за топлинно
счетоводство - поредния
храненик на системата.

При определянето на
цените на парното отсъ-
ства какъвто и да е ба-
ланс между интересите
на доставчиците и на по-
требителите. Топлофи-
кациите тихомълком
увеличиха със 7% разхо-
дите си за технологични
загуби, които ще се от-
разят в сметките ни.
Явно КЕВР, която уж е
призвана да защитава
интересите на хората, е
проспала и този факт.

Почти сигурно нови-
те тарифи, които трябва
да влязат в сила от 1 юли,
няма да минат. В предиз-
борно време кой си сла-
га таралеж в гащите!
Вече 30 години уж гра-
дим пазарна икономика,
а нарушаваме нейни ос-
новни принципи. Само
търсенето и предлагане-
то определят цената на
стоките. Това става на

борсите, а енергоносите-
лите са борсова стока.
Цените им хвърчат наго-
ре, логично е и парното
да поскъпва. Иначе “Бул-
гаргаз” ще трупа дълго-
ве. Проблемът е, че це-
ните са непосилни за
хората в най-бедната
страна от ЕС. Все пове-
че народ мръзне, понеже
не може да си плати
сметките. И управлява-
щите правят традицион-
ната грешка - провеждат
социална политика чрез
енергетиката или друг
сектор. Цените изкустве-
но се задържат, това води
до финансови дисбалан-
си, които в един момент
гръмват. Нормалното е
доходите у нас да са та-
кива, че плащането на
битовите сметки да не е
проблем. За това обаче е
необходима и политиче-
ска воля. Тя отсъства.

Кой ще дойде...
От стр. 1

Въпреки бездействие-
то на кабинета “Борисов
3” по проблема за мини-
малната работна заплата,
най-сетне по команда от
Брюксел вървим към мо-
мента, в който у нас ще
има механизъм за опре-
деляне на адекватно ми-
нимално заплащане за
труд. И ще се сложи край
на административното
му спускане “отгоре” и
“според възможностите
на държавния бюджет” -

естествено, на остатъчен
принцип... Защото още от
времената на Дянков бе
издигната в култ т.нар.
финансова стабилност за
сметка на оцеляването на
работещите.

Освен това Брюксел
слага юздите на работо-
дателските своеволия,
като обвързва участието
на фирмите в обществе-
ните поръчки с фактори
като социален диалог,
спазване на трудови
права, зачитане и разви-
ване на колективното

трудово договаряне. Хич
няма да се хареса на
някои работодателски
организации, които все
гледат да орежат права-
та на наетите. Апропо,
обхватът на въпросното
договаряне в нашата
страна е изключително
нисък - едва около 30
процента, докато Евро-
па си поставя в пъти по-
амбициозни цели. У нас
обаче опитът сочи, че
социалният диалог често
се разпада и не води до
консенсус, а минимална-

та заплата се крепи с
административни реше-
ния на принципа “По-
знай кой ще дойде на
вечеря”.

На дискусия, иниции-
рана от КНСБ, днес
представители на изпъл-
нителната власт, синди-
калисти и българските
евродепутати за пореден
път ще си сверят часов-
ниците какво и как да се
промени в директивата.

Дано по стара тради-
ция не остане само гово-
рилнята...

Евгени ГАВРИЛОВ

Паралелна власт

Отиващата си власт
мутира със скоростта на
коронавирус, като се
окопава в опит да спаси
своята паралелна държа-
ва. След като отсвири
парламента, където бе из-
викан за отчет, преми-
ерът в оставка Борисов
приложи още няколко
хватки, с които даде да
се разбере, че няма кой и
как да го хване натясно.

Първо си взе отпуска,
после - болничен. Люби-
мата му джипка, с която
обикаляше страната, за
да се хвали с невиждани-
те си успехи, бе замене-
на от нов център на про-
пагандата - къщата му в
Банкя.

Постепенно тя се
превръща в щаб на нова
предизборна битка и ко-
ординационен център за
оцеляването на ГЕРБ,
откъдето текат порои от
лъжи и атаки за дестаби-
лизация и дискредитация
на опонентите му. Бори-
сов привиква там минис-
три, общинари, депутати,
след което наставничес-
ки задава “дневен ред”, а
облъчването тече актив-
но във фейсбук. Позор-
ното е, че този водевил
като по команда бива
подхванат от трите голе-

ми телевизии, които не
спират да доказват, че са
на каишка. Какво означа-
ва да прекъснеш програ-
мите си за пряко включ-
ване от дома на човек,
който вече не представ-
лява институцията Ми-
нистерски съвет. Това
важи най вече за общест-
вената БНТ. Очевидно си
заслужаваме позорното
112-о място по медийна
свобода, но това е друга
тема. Реакция от органи
като СЕМ няма. Няма и
да има.

Но не само новата
“щаб квартира” прави
впечатление. ГЕРБ щели
да внесат жалба в Кон-
ституционния съд срещу
мораториума върху дей-
ността на правителство-
то. Явно силно са ударе-
ни през пръстите, защо-
то вече не могат да раз-

дават концесии, да сключ-
ват сделки и да назнача-
ват свои хора по ведом-
ства и държавни фирми.
Това вървеше с пълна
пара до гласуването на
забраната.

А какво по-ярко до-
казателство за паралелна
власт бе извънредният
петъчен брифинг, посве-
тен на “Булгартрансгаз”
и отказа да се предоста-
вят документи на коми-
сията по ревизията. За-
бележете - проведен не в
МС, а в централата на
ГЕРБ. Сякаш партията им
е принципал на дружест-
вото. Борисов едно не
разбира - и в миша дупка
да се скрие, от възмезди-
ето няма да избяга. Рано
или късно ще трябва да
плаща. Може би точно
заради това сега най-мно-
го хапе.

Валентин ГЕОРГИЕВ
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Промените в Изборния ко-
декс (ИК) все повече започна-
ха да приличат на филм от
Студио “Х”. В първата серия
те изглеждаха по един начин,
след внасянето им в парламен-
та - по друг, а след  дебатите в
правната комисия много от
сюжетите претърпяха драстич-
ни изменения. Приемането им
на първо четене в Народното
събрание пък показа, че ни
очакват още много неизвестни
сценарии и изненади. Какво ще
се случи след окончателното
им гласуване вече едва ли ня-
кой може да прогнозира.

Предложени бяха общо
шест законопроекта - по два на
“Демократична България” (ДБ)
и “Изправи се! Мутри вън!”
(ИМВ) и по един на “Има такъв
народ” (ИТН) и ГЕРБ. Приет
на първо четене бе само доку-
ментът на депутатите на Слави
Трифонов. Според него на след-
ващите парламентарни избори
ще гласуваме изцяло с машини
в секции с над 300 избиратели,
включително и в чужбина, ос-
вен в случаите, когато устрой-
ствата са технически неизправ-
ни. Ще можем да наблюдаваме
броенето на бюлетините във
всички СИК и РИК. Експери-
ментално ще можем да дадем
гласа си дистанционно на пре-
зидентските избори наесен.
Депутатите решиха съставът
на сегашната ЦИК да бъде
сменен и от 19 броят на чле-
новете й да стане 15. Те вече
няма да се избират от Народ-
ното събрание, а процедурата
ще се води от президента.
Предложението бе подкрепено
само от представителите на
трите нови формации без БСП,
ДПС и ГЕРБ. В момента коми-
сията се състои от 20 души.

„Зелена светлина”
за вота по пощата

Одобрено бе предложение-
то да се гласува по пощата, но
то се нуждае от още детайли, за
да получи подкрепата на пове-
чето депутати.  Създаването на
избирателен район в чужбина
ще се случи само след преброя-
ването на населението, което
трябва да се проведе от 7 сеп-
тември до 3 октомври. Ако това
не се случи, обещанието към
сънародниците ни зад граница
остава неизпълнено. Това на
практика означава, че ако има
предсрочен вот, българите в
чужбина отново няма да могат

да гласуват с преференции и да
издигат свои кандидати. След
преброяването ще се извършат
и промени в броя и разпределе-
нието на мандатите в многоман-
датните избирателни райони.
Ще бъде премахнато изискване-
то броят на мандатите в райо-
ните да не може да бъде по-
малък от четири. Депутатите
приеха да отпадане лимитът 35
секции извън ЕС и да се върнат
старите правила за разкриване
им. Това означава, че ако през
последните пет години в някое
населено място е имало секция,
в която са гласували повече от
100 избиратели, там автоматич-
но тя се образува отново.

Активната
регистрация
не се хареса

Отхвърлен бе проектът на
ИМВ, с който се въвежда актив-
на регистрация при съставяне

електронно гласуване. Хората
на Христо Иванов искаха нама-
ляване на членовете на ЦИК на
9 и разпределението им да не
следва съотношението на пар-
тиите в парламента, както е сега.
Вторият проект на ДБ също не
получи необходимия брой гла-
сове. В него се предлага дистан-
ционното електронно гласуване
да се осъществява в период не
по-рано от 7 дни преди и не по-
късно от 3 след изборния ден.
Записана е възможност за пара-
лелно преброяване на подадени-
те електронни бюлетини, както
и публикуване на всички прото-
коли в машинно четим формат.

Уникално е, че първите за-
конопроекти, депозирани още
в първия работен ден в дело-
водството на 45-ото НС, са
свързани с промени в ИК и са
на път да бъдат приети в спе-
шен порядък. Досега традици-
онно измененията се правеха
при наближаването на някакъв

не на партията на Слави Трифо-
нов, залегнало в референдума,
който шоуто проведе през 2016
г. Запознати с делата на ИТН
коментират, че формацията е
основана единствено върху иде-
ята, след като влезе в НС, да
реализира резултатите от допит-
ването, подкрепени от 2,5 мили-
она българи. В законопроекти-
те на ИТН липсва предложение
за намаляване на броя на депу-
татите на 120 и за въвеждането
на задължително гласуване на
изборите и референдумите, ко-
ито бяха сред въпросите на до-
питването. Не е сигурно дали
дистанционното гласуване по
електронен път ще бъде гласу-
вано на второ четене, защото
мнозинството го прие под усло-
вие. Не мина и искането за на-
маляване на годишната държав-
на субсидия за партиите, пре-
минали бариерата от 1% от гла-
совете за парламентарните из-
бори. Въпросът за пряк избор

рателите си и участниците в
допитването. От ИТН поеха
ангажимент пропорционалната
избирателна система да бъде
заменена с мажоритарна за след-
ващите редовни парламентарни
избори. По думите на парламен-
тарния шеф Ива Митева от пар-
тията на Слави Трифонов, пре-
ходът към мажоритарен вот
изисква дълга и сложна подго-
товка. Тя нарече предложение-
то на ГЕРБ несериозно. Според
Митева в проекта не е изяснено
кой е органът, който ще отгова-
ря за изборите в чужбина. Тя
твърди, че предвиденото в рам-
ките на 31 РИК да се образуват
234 едномандатни избирателни
района е нонсенс, защото е част
от смесената избирателна сис-
тема. Митева е категорична, че
няма как границите на избира-
телните райони да се определят
от президента, а едномандатни-
те избирателни райони в чуж-
бина са фиксирани на 6 и той да
определя и многомандатни из-
бирателни райони.

Дебатите - популизъм
и политическо

надцакване

Депутатите от БСП бяха
доста лаконични по време на
дебатите в пленарната зала. Един
провал на изборния процес няма
да тежи на ГЕРБ-СДС, а на но-
вото мнозинство и отговорност-
та и очакванията към нас са
огромни, предупреди Явор Бо-
жанков. Той припомни, че от
партията на Бойко Борисов са
създали проблемите, които сега
всички други политически сили
се опитват да решат. Според
Божанков едно е народните
представители да работят с хо-
ризонт два месеца, друго - за
година или четири години.
“Тъй като не се знае колко
живот ше има това НС, вече
сме по наклонената крива на
популизма, политическото над-
цакване и предизборната кам-
пания. Ние от БСП сме готови
да внесем още толкова законо-
проекти с ясното съзнание, че
те ще бъдат отхвърлени веро-
ятно, и да атакуваме и приши-
ем някого в някакво мнозинст-
во”, подчерта Божанков. Той
определи като консенсусни ви-
деонаблюдението, активната
регистрация, изчистването на
избирателните списъци и създа-
ването на район “Чужбина”.
Социалистите подкрепиха зако-
нопроекта на ИТН с уговорка-
та, че ще направят предложения
между първо и второ четене.

По искане на депутатите на
Слави Трифонов срокът за пред-
ложения за второто четене бе
съкратен до 3 дни. На практика
това означава, че с повече уси-
лия цялата изборна реформа
може да приключи за около сед-
мица. Това стана повод за поре-
ден порой от обвинения от
страна на гербаджиите, които
скочиха на ИТН, че правели
промени за една нощ.

Изборните правила -
трилър с много неизвестни
Реформата е на път да постави рекорд и да приключи за около седмица

Юлия КУЛИНСКА

на избирателните списъци. С
него се предлага и намаляване
на пpaгa за разместване на лис-
тата чрез преференциално гла-
суване от 7 на 5 процента. Не
бе прието и искането на Нико-
лай Хаджигенов за отмяна на
разпоредбата, с която се забра-
нява да бъдат посочвани и реги-
стрирани от името на партии и
коалиции като кандидати за де-
путати лица на държавна служ-
ба - военнослужещи, служители
в дипломатическата служба, от
МВР, ДАНС, съдии, прокурори
и следователи.

Не получиха подкрепа идеи-
те на ДБ, които залагат на гла-
суване по пощата на национал-
ни избори и отпадане на огра-
ничението общият брой избира-
телни секции да не надхвърля
35 в държава, която не е член на
ЕС. В проекта се предвижда ясен
времеви хоризонт от три годи-
ни за система за дистанционно

вид избори или ако на мнозин-
ството му хрумнеше някоя
идея. В действията на новите
три партии всъщност няма из-
ненада, защото още при откри-
ването на парламента от ИТН
обявиха, че избирателната ре-
форма е тяхната основна цел
като депутати, защото вероят-
ността да има предсрочни из-
бори тропа на вратата. Това
потвърди и председателят на
ПГ на ИТН Тошко Йорданов,
който бе категоричен, че не
може да си позволим да рабо-
тим по “този смотан, некадъ-
рен и вреден Изборен кодекс”.

Мажоритарни избори,
ама друг път

Най-голямата интрига с мно-
го неизвестни се оказа въвежда-
нето на изцяло мажоритарен вот
с абсолютно мнозинство в два
тура. Това бе и основното иска-

на областните шефове на МВР
въобще не бе поставен.

Парадоксално, но ГЕРБ
отмъкнаха “гвоздея” в искане-
то на ИТН за мажоритарен вот
и законопроектът за въвежда-
нето му бе внесен от тях. Вед-
нага след изборите премиерът
в оставка Бойко Борисов наре-
ди на депутатите си да внесат
искането. Това явно бе оферта
към Слави Трифонов за съвме-
стна работа в настоящия пар-
ламент. Притиснати в ъгъла, от
ИТН отвърнаха на удара с уго-
ворката, че мажоритарният вот
ще бъде приет от друго НС,
защото основната цел сега е
партията на Борисов да изчез-
не от политическата сцена.

Темата предизвика бурни
спорове, разправии и взаимни
обвинения между партиите на
Борисов и Трифонов. Партията
на Борисов обвини хората на
Трифонов, че са излъгали изби-

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Дали гласуването с хартиени бюлетини ще остане
само спомен ще стане ясно тази седмица
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На пресконференция премиерът
Андрей Бабиш заяви, че инцидентът
във Върбетица не е държавен теро-
ризъм, че бомбите е трябвало да из-
бухнат в друго време и операцията се
е провалила. За това той бе критику-
ван от опозицията и част от медиите,
които смятат, че играе по гайдата на
руската пропаганда. Ден по-късно той
се извини заради фразата си “нападе-
нието върху стоки” и заяви, че в край-
на сметка става въпрос за терорис-
тична атака. Ето такава една игра на
думи. Но може ли инцидентът да се
нарече държавен тероризъм?

“Ако изхождаме от определена де-
финиция на тероризма, то трябва да има
някакъв политически, религиозен или
друг мотив, заради който група хора,
вероятно с подкрепата на държавата,
извършва терористичен акт. Но тук не
е така. Генералният прокурор дори каза,
че в чешката правна система няма тако-
ва определение. Но така или иначе, това
е акт на агресия. Това е атака, извърше-
на на наша територия, и няма значение
дали е срещу стоки или срещу човек”,
посочи пред “Парламентни листи” бив-
шият началник на военното разузнава-
не генерал Андор Шандор.

След инцидента през 2014 г. с ек-
сплозията във Върбетица две години
по-късно се състоя процес, устано-
вил, че причината бе

експлозия на дефектни мини

Нито дума за извършители отвън...
След това Службата за сигурност и
информация предупреди, че складове-
те за боеприпаси, не само във Върбе-
тица, са в невероятно плачевно състо-
яние. Как да оценим това в светлина-
та на последното развитие?

“Според съобщенията, които изти-
чат, вече се е знаело за пристигането и
придвижването на чужди граждани.
Тази следа вероятно не е проверявана.
Ако беше проверена, тогава щеше да
излезе някаква версия на полицията и
тази версия със сигурност щеше да
прозвучи в съда. Но това не се случи.
Тоест тази следа беше подценена по
някаква причина”, каза генералът.

Шандор оценява като много важно
твърдението на Службата за сигурност
и информация за състоянието на наши-
те складове с боеприпаси. “Министер-
ството на отбраната разполага с шест
склада с боеприпаси на чешките въоръ-
жени сили и тези складове са много
добре охранявани. Има и складове във
Върбетица, и може би някои други,
където се съхранява същото, но за тях
отговарят частни компании, а сигур-
ността там е много по-лоша. Затова си
струва да зададем въпроса как е

възможно едни и същи боеприпаси да
се съхраняват в напълно различни ус-
ловия от гледна точка на техниката и
безопасността”, изненадан е генералът.

Съгласно информацията в медиите,
засега има само косвени доказателства
за саботажната операция на руски
агенти. Няма преки доказателства, че
те са били в склада. Представители на
компанията “Имес Груп”, която е на-
ела склада, твърдят, че руски агенти,
маскирани като търговски инспекто-
ри, не са влизали в склада заедно с
техни служители. Тоест на територи-
ята на склада, охранявана от камери,
те е трябвало да проникнат тайно.

Или може би са били други агенти,
тъй като наскоро порталът “Сезнам”
представи версия, че други двама чле-
нове на ГРУ са участвали в операция-
та, защото Чепига и Мишкин били спе-
цове по експлозиви, което означава, че
били действали само като оперативни
работници. Известни са дори имената
им - Федотов и Калинин. Но възможно

нистерството на отбраната и Минис-
терството на външните работи също
участват в процеса на преговори и оце-
няване, внимателно обмисляйки
външнополитическите последици от
износа на боеприпаси. Износът на та-
кива оръжия определено не е разре-
шен за страни, в които върви война.
Затова също някой трябва да ви разка-
же, защото във вестника няма да про-
четете коя фирма какво е получила.
Имате нужда от информатор, който да
ви разкаже всичко”, обясни Шандор.

“Нуждаете се от информация кой
и къде ще изнася, а също къде и как
ще се съхранява оръжието. Ако иска-
те да го взривите по пътя, трябва да
знаете маршрута. И това е известно
само на компанията износител.

Без съдействие
това е немислимо

за мен. Грешка е да се мисли, че Чук и
Гек са дошли във Върбетица и от раз са
извършили всичко”, убеден е генералът.

време компанията му да е изнасяла нещо
от Върбетица и се съмнява в чешката
версия на събитията. “През месеците
преди експлозиите в Чешката републи-
ка, по време на тях, както и поне една
година след това компанията “ЕМКО”
не е извършвала и не е планирала да
транспортира имущество от спомена-
тите складове нито за България, нито
за друга страна”, гласи изявление ком-
панията на Гебрев “EMKO”. В него се
казва още, че компанията не е възнаме-
рявала да изпраща боеприпаси от Че-
хия в Украйна. Как да се обясни това?

“Този факт лесно може да бъде
потвърден или отхвърлен, ако Минис-
терството на промишлеността и търго-
вията на Чешката република съобщи за
коя държава е бил издаден лицензът за
износ от фирмата “Имекс” на взриве-
ните материали. Всичко е невероятно
просто. Министерството на промишле-
ността трябва да знае къде те е трябва-
ло да отидат”, обясни генералът.

Оказва се, че обществеността не
разполага с цялата информация, но
разполагат ли с нея държавните орга-
ни, решили да предприемат решител-
ни мерки срещу Русия?

“Би трябвало. Износът не беше не-
законен. Дадено му е разрешение.
Има лиценз, сертификат на крайния
получател”, твърди Шандор.

Редакторът на портала Aktualne.cz
Бартоничек публикува в Туитър, че
хората извън Прага са ядосани на
руснаците заради бомбите, но искат
ситуацията да се успокои, за да не се
случи нещо по-лошо. Можем ли да
приемем, че това е мнението на мълча-
ливото мнозинство? В медиите всич-
ко изглежда различно. Опозицията се
възползва от тази тема и настоява за
по-строги мерки срещу руснаците.

“Не знам какво е мнението на мно-
зинството. Това изисква сериозно про-
учване на общественото мнение. Освен
всичко друго, проблемът е, че се пола-
гат големи усилия за ескалация на на-
прежението. Според мен това е лошо.
Влиятелните политически партии не
трябва да се съревновават в призиви
като “Гонете тези или онези!”. Те тряб-
ва да спрат и да се замислят, че става
въпрос за бъдещето на чешко-руските
отношения”, отбеляза експертът.

“Разбира се, не можем да търпим
това, което се случи. Не можем да
коленичим, да пълзим и да се молим.
От друга страна, трябва да разберем,
че имаме работа с голяма държава. Тя
се държи така, както е свикнала. Ние
знаем това. Трябва да помислим върху
факта, че някой ден отношенията ни
могат да се подобрят и да не се стига
до положението, в което никой не го-
вори с никого. Според мен това е мно-
го лошо. Бих посъветвал да се прояви
внимателност. Засега нищо не под-
сказва, че международната общност
ще ни даде повече от подкрепа на
думи. Не е лошо, но ползата от нея е
малка”, каза генералът.

“Трудно е да се очакват решител-
ни дипломатически или други стъпки
от Германия, когато тя иска “Спут-
ник V”, или от Италия и Австрия. Да
не останем самички с всичко това.
Ясно е, че са необходими някои мер-
ки, но не бива да се стига твърде да-
леч”, обобщи генералът.

Превод Юри МИХАЛКОВ

В историята с Върбетица
има много бели петна
Мнението на бившия ръководител на чешкото военно разузнаване е нееднозначно

Олдржих СЗАБАН,
“Парламентни листи”*

ли е някой да влезе там свободно и да
постави експлозиви? “Проникването в
склад за боеприпаси и в отделни сгра-
ди, където те се съхраняват заедно с
други материали,

не е като да влезеш
в ресторант

и да си избереш маса. Трябва да знаете
всичко там. Невъзможно е да се напра-
ви това без вътрешен човек, който да
разкаже всичко”, смята генералът.

“Ако искате, както твърди разслед-
ването, да предотвратите износа на бо-
еприпаси от една държава в друга, за
такъв износ няма да прочетете нищо в
новините. Можете да научите за това
само от системата. А системата за из-
даване на разрешителни за износ на
боеприпаси и други военни материали
у нас се определя от закона”, разясня-
ва бившият началник на военното ра-
зузнаване. “Последната инстанция,
която издава лиценз за износ на тези
материали, е Министерството на про-
мишлеността и търговията. Различни
държавни агенции, включително разуз-
навателните агенции, полицията, Ми-

“За взривяване на артилерийски сна-
ряди са необходими десетки килограми
взривни вещества. Дори самите боепри-
паси са направени така, че в случай на
експлозия останалите наблизо да не ек-
сплодират. Не е лесно взривовете да се
сложат така, че експлозията да се случи
на пътя. С други думи, някой там е
трябвало да им помогне. И тъй като
складът е напълно унищожен, ние не
знаем какво всъщност се е случило там
и не можем да излезем на следа”, смята
Шандор. “Друг е въпросът, продължа-
ва той, кой взриви сграда номер 12 през
декември? И как? Със сигурност това
не са Чепига и Мишкин. Те вече не са
били в страната. Да не би да са мини-
рали всичко за един ден? Защо има
толкова дълго отлагане? Има редица
въпроси, които трябва да бъдат зададе-
ни. В историята, която ни се разказва,
има пропуски.”

Според генералния прокурор Павел
Земан нападението във Върбетица не е
било насочено срещу Чехия, а срещу
български търговец на оръжия. “Това
беше атака срещу стоки, принадлежа-
щи на български търговец”, каза и чеш-
кият премиер Андрей Бабиш.

Българският търговец
на оръжие Емилиян Гебрев

за когото се твърди, че бил основната
цел на нападението, или по-точно прат-
ката с неговите стоки, отрича по това

* “Парламентни листи” е месечен вестник и интернет издание, чиято
месечна посещаемост е 600 000 читатели. Интернет порталът е вид поли-
тически “Фейсбук”, където всеки регистриран читател може да изрази
мнението си без редакторска намеса. В дискусиите участват и институ-
ции, политици и видни фигури в обществения живот на Чехия
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След последните демографски данни
на националната статистика строителите
на чезнеща България и мениджърите на
историческото й опустошение могат да
се отчетат пред дивашкия български ка-
питализъм с високо вдигната глава и от-
крит поглед. Статистика гласи, че благо-
дарение на тяхната ценностна целеуст-
ременост 2020-а е била най-смъртонос-
ната година от век насам. Цивилизацион-
ният ни избор се отърси от 124 735
българи, които се оказаха непригодни за
естествения подбор на свободната съси-
пия и демократичния упадък. От тях само
15 721 се оказаха жертви на КОВИД-19.
Като цяло със своите 14,52 промила
смъртност страната ни се нареди в чел-
ната тройка на Европа. Не е за вярване,
но по този показател тя е по-зле от Судан
или Чад.

По лелеяния път
надолу и назад

По така желания път към клуба на
богатите осиротяхме с над 2 милиона
българи и обедняхме до 6,9 милиона
жители. А в края на погрешния социа-
лизъм демографската ни сметка бе
набъбнала до над 9 милиона българи.
През тия 30 години нашите евроатланти-
сти се оказаха челници на демографската
разруха. На година страната ни се топе-
ше средно с по 50 000 души, на ден - със
136, а на час - с по 6 души. С такава
висока норма на национална зловредност
как да не ги окичиш с ордените на либе-
ралния погром.

Забележете, че за 30-те години
цъфтеж на западните ценности обезлю-
дяхме с над 2 милиона българи, но без
да се стреляме или други да ни стрелят.
Нашенските носители на тези ценности
дружно вдигнаха летвата на смъртност-
та в мирна и свободна България по-ви-
соко, отколкото във воюващите от десе-
тилетия и несвободни Афганистан или
Сирия. Плеядата мениджъри на цивили-
зования ни избор са извели страната ни
до резултат, за който не са бленували и
в най-смелите си мечти - гражданска
война в мирно време. Как да им отречеш
заслугата колко успешно са водили тази
нова, тази по-модерна, направо хибрид-
на война срещу страната си.

Но и това не е всичко. Демографски-
те прогнози на международни институ-
ции като ООН, Световната банка и дори
ЦРУ вещаят, че в средата на столетието
българското население ще се срине до
5,1 милиона, а в края на века до около 3,4
милиона. Остава само да добавим, че ако
името “България” остане, то мнозинст-
вото от населението на тази държава
няма да бъде българско, а циганско, след
това турско, а носителят на името ще
изпадне до малцинствена група. Неумо-

Демографското ни срутище
е хибридна гражданска война

Юри МИХАЛКОВ

Дали с цивилизационния си избор не сме се втурнали към национална гибел?

“българските европейци” не виждаше де-
мографската катастрофа.

Полевите командири на
антибългарската инвазия

Ако мислителят Желев е бил главноко-
мандващият на упадъка, а СДС - неговият
щаб, Филип Димитров, Константин Трен-
чев, Иван Костов и Бойко Борисов са били
нещо като полевите командири на хиб-
ридната война срещу българския род. За
краткия си престой във властта първият
даде летящ старт на историческото ни
съкрушение с ликвидационните съвети по
места. С един замах на капиталистическа-
та мантра бяха посечени повечето корени
срещу обезлюдяването на селата.

Тренчев и неговите орди сееха смърт
сред държавни активи, работни места,
нормални условия на живот и не на по-
следно място - на раждаемостта. Неслу-
чайно тя падна до 8,16 промила, а стра-
ната ни - до 218-о място в света по този
показател. Синдикалният главатар има
немалък дял в триумфа на хибридното
опустошение по нашите земи.

А за полевия командир Костов цити-
раният вече Пушкаров казва, че при не-
говото управление “беше най-голямото
разграбване на държавата”. И бедата е
не само в това, че са били платени 1,5
милиарда лева при приватизирането на
активи за 30 милиарда, както са смятали
повечето специалисти. Този пладнешки
обир можеше и да се преглътне, ако при-
ватизираните активи бяха съхранили или
създаваха нови работни места. Но спо-
ред различни оценки 70-80% от предпри-
ятията бяха нарязани и изнесени в Тур-
ция и Гърция за скрап. В това отношение
семейство Баневи е емблема на профан-
ската приватизация.

Неслучайно точно след Костов започ-
на видимо да се чувства демографският
срив. На скрап бе нарязана демография-
та на България, а и нейното бъдеще (вид-
но от прогнозите).

У дома си

Костов трябва да окачи
портрет на Банев

като трофей, който е извоювал в хибрид-
ната си война срещу България.

При трите правителства на Борисов
демографията ни бойко се катурна като
национално срутище. Това не бе случай-
но - заради антисоциалната им природа и
ултралибералната им политика. За близо
десет години гербаджиите не намериха
време да напишат програма срещу демо-
графското ни стопяване, стискаха се и за
пари и воля да наложат поне една солид-
на мярка срещу високата смъртност,
ниската раждаемост или българското
кръвопускане.

За съжаление среди от БСП също
бяха запретнали ръкави за последвалата
демографска война срещу страната си.
Колко ли от онези 100 или 200 лица,
назначени от Андрей Луканов като капи-
талисти, създадоха трайни работни мес-
та с раздадения милион на всеки от тях?
Най-смъртоносната 2020-а година показ-
ва, че са малцина, ако не и единици.

Дали кръглата година няма да излезе
паметна в цивилизационната война на ев-
роатлантистите срещу страната ни? Дали
либералното унищожение на българския
род не прекрачи отвъд границата на не-
обратимостта?

лимият ход на времето ще изтрие това
име. Така плеядата строители на свобод-
на и демократична България от послед-
ните 30 години ще доведе до победен
край гражданската война срещу нацията.
И ще заеме полагаемото й се и неоспори-
мо място в алеята на българската гибел.

Но кои са те?

Не са малко като персонажи или пар-
тии и кръгове, но все пак няколко се
открояват. Естествено, че трябва да за-
почнем с върха в лицето на философа
Желю Желев и СДС. Сега може да кажем,
че мислителят Желев е бил нещо като
главнокомандващ победоносната до мо-
мента демографска война срещу българ-
ския род, а СДС - неговият генерален

щаб, заради настъплението им срещу
държавата чрез “атомната опустошител-
ност” на приватизацията. Идеологемата
им за раздържавяването, насаждана и
отвън, се оказа с ефекта на атомна бом-
ба. Икономиката на страната се е движе-
ла от мощни държавни стопански обеди-
нения (ДСО) и в един момент главноко-
мандващият е дал заповед да се атакуват
(разтурят) “шапките” на тези обединения.
И всичко под “шапките” ще се разбяга от
само себе си. Така и стана, защото глав-
нокомандващият и генералният му щаб
знаеха само да атакуват, но не и да гра-
дят. Оставиха икономика, опустошена от
приватизационната им офанзива, а на
българите не им оставаше друго, освен
да обеднеят с над 2 милиона души, които
или измряха от стоварилата им се мизе-
рия, или се разбягаха по широкия свят в
търсене на насъщния. Който изостанали-
ят уж социализъм им бе осигурил до
такова изобилие, че да хранят с него и
прасетата си.

Да не говорим за “връщането на зе-
мята в реални граници”. Реална се оказа
демографската ни катастрофа. Наскоро
стана известно, че от всеки четири
ябълки на пазара българска е само една.
От желевата и седесарската офанзива на
западните ценности са останали бълга-
ри за отглеждането на една ябълка. Като
рожби на свободния пазар останалите
три са опустошили не само овощарство-
то ни, но и демографското ни благоден-
ствие отпреди 30 години. Мечтаната
отворена към света икономика доуби де-
мографския прираст, след като изрита
производителя, а разчисти пътя на търго-
веца и вносителя.

Трябва да си виртуозен философ на
разсипията, за да докараш страната си
до такова дередже. Ако някому това се
стори вкаменелост на комунистическо

мислене, ето какво сподели в интервю
икономическият министър Иван Пушка-
ров от първото некомунистическо пра-
вителство на Димитър Попов: “Другата
фатална политическа грешка на СДС
беше законът за връщането на земята и
за ликвидацията на ТКЗС. Това беше аб-
солютно безумие... Пълното обезлюдя-
ване на селата се дължи именно на този
идиотски закон, който не свърши никак-
ва работа, но ликвидира две трети от
България. Трябваше да акционираме
ТКЗС, да изхвърлим всичко гнило от-
там, каквото имаше, но като цяло бяха
работещи структури.”

При това Желев безстрашно е отсто-
явал ликвидирането на селото и на демо-
графията ни до последния стъпкан кълн
на здравомислието. “Имах разговори с

д-р Желю Желев, но не се разбрахме”,
горчиво признава Пушкаров след десети-
летия. И в знак на признателност за за-
слугите на мислителя към демографския
ни разгром поклонниците му кръстиха
столичен площад на негово име.

Не по-малко храбро и геройски са
секли българската демография СДС и
парламентарната му група

с техния закон
за приватизацията

При това те са имали опцията да не
бъдат национални касапи. Предлаган им
бе модел на приватизация, при която
големите ни държавни активи да бъдат
купени от мощни западни компании, да
бъдат кооперирани с тях или да се създа-
дат смесени предприятия. Но активите
да се запазят. Според Пушкаров този
модел бе приложен със севлиевския за-
вод за санитарна продукция, коопериран
с “Американ Стандарт”. Имало е готов-
ност десет наши предприятия да се
обвържат с този модел.

Но той е бил в разрез с грабителския
капитализъм и мераците на лобистите за
разграбване на държавни активи чрез
приватизация. По различни оценки сред
лобистите са блестели още социаллибе-
ралите Асен Мичковски (депутат от СДС)
и Валентин Карабашев (вицепремиер в
правителството на проф. Любен Беров),
а също “Подкрепа” и ДПС. Сега, близо
30 години по-късно, не може да не им
отдадем дължимото колко всеотдайно са
бранили последвалия погром, колко не-
поколебимо са вредели на страната си и
не са отстъпили и педя от очертаващата
ни се демографска гибел. И като призна-
ние за историческата роля на СДС тази
партия бе предизборно ашладисана към
ГЕРБ, което не е изненада, защото над
десет години късогледият интелект на

Стотици села изчезнаха от картата на България
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Петър Дундаков
с мащабен
музикален проект
„Песента на ветровете” е уникален мултимедиен спектакъл,
който започва диалог за синкретичността в музиката

С военния екшън на ре-
жисьора Тимур Бекмамбе-
тов “Девятаев” бе открит
43-тият Международен мос-
ковски кинофестивал. Той

Възпитанички на НАТФИЗ
с премиера в „Сфумато”

Елица Йовчева, Елица Костова и
Дайяна Димитрова са три устреме-
ни млади жени, завършили театрал-
ното си образование в НАТФИЗ.
Възпитанички на проф. Пламен Мар-
ков, проф. Здравко Митков и проф.
Дора Рускова, те обединяват твор-
ческия си потенциал на свободни
артисти, за да създадат “Жената е
рибя кост”. Спектакълът, под режи-
сурата на Елица Йовчева, е реализи-
ран по разкази на Йордан Йовков и
акцентира върху женските образи в
неговото творчество - Албена, Бо-
жура и Пауна. Екипът вдъхновява
нов събирателен образ на женската
същност - красота, нрав, светоусе-
щане, стремежи, ценности. Единство-
то му е подплатено с различни про-
явления на женската природа:  изку-
шение, любов, греховност, вяра, жерт-
воготовност. Почти интимно доко-
сване до непреходното творчество на
Йордан Йовков, пресъздадено с моно-
лози, обединени в цялостен замисъл.
Всяка от актрисите е ярка, различна
и в същото време близка и съпоста-
вима с останалите, за да изваят
заедно образ, едновременно вечен, но
и съвременен - на женската красота,
сила и ранимост. Спектакълът ще се
играе на 28 април от 19 ч. на основ-
ната сцена на ТР “Сфумато”.

Напусна ни художничката
Дора Бонева

СНИМКА МАРИЯ ЦВЕТКОВА

СНИМКА БГНЕС

Именитата художничка Дора Бо-
нева почина на 85-годишна възраст.
Родена е на 11 април 1936 г. в Га-
брово. През 1959 г. завършва живо-
пис в класа на проф. Дечко Узунов в
НХА. През последните шест десети-
летия се утвърждава като един от
най-ярките художници на своето
поколение благодарение на нейните
портрети, пейзажи и живописни
композиции. От 1961 г. участва във
всички общи художествени изложби
в България и в множество предста-
вяния на българското изобразително
изкуство зад граница. Има самосто-
ятелни изложби у нас и в чужбина.
Лауреат е на множество награди.
Нейни картини са притежание на
галерии и частни колекции в Бълга-
рия и по света. Ретроспективна
изложба на известната художничка
може да се види в галерия “Райко
Алексиев” до 10 май. Дора Бонева
беше съпруга на поета Любомир Лев-
чев. Поклон пред паметта й!

Композиторът Петър Дундаков,
познат с работата си с “Мистерията
на българските гласове” и по музиката
на редица филми, постави през 2019 г.
уникалния мултимедиен спектакъл
“Песента на ветровете”, носител на
Наградата на Столичната община за
ярки постижения в областта на музи-
ката, 2019 г.

Проектът, обединяващ различни
музикални стилове, отново ще огласи
Театър “Азарян” на 28 април от 19 ч.
Цикълът от авторски пиеси за струнен
оркестър, сопрано, флюгелхорн и фо-
нограма ще събере на една сцена об-
новен състав, включващ някои от най-
великолепните интерпретатори на кла-
сическата музика. Това са камерният
ансамбъл “Софийски солисти” под
диригентството на проф. Пламен Джу-
ров, познатият от джаз сцената тром-
петист Росен Захариев, сопраното
Гергана Димитрова (солистка на “Ми-
стерията на българските гласове” и
“Ева квартет”) и сопраното Пламена

Гиргинова, научи ДУМА от Темз Ара-
баджиева, експерт пиар и реклама.

Визуалната идентичност на проек-
та е дело на аниматора и мултимедиен
артист Иван Богданов (@finfilm), уча-
ствал в редица международни проекти
и носител на няколко награди от пре-
стижни форуми.

Спектакълът обединява съвремен-
на класическа музика, джаз, фолклор,
“narrative music” - театрална и филмо-
ва музика, представени като различни
състояния и картини, обединени в една
музикална цялост. С него талантливи-
ят композитор цели да започне диалог
между различните музикални жанрове
и да провокира зрителите да преминат
отвъд познатите музикални граници.

“Песента на ветровете” от Петър
Дундаков предлага цялостна нова кон-
цепция, която представя съвременната
класическа и арт музика като актуален
културен феномен и я “превежда” на
познат и близък език на слушателя.
Концертът на 28 април е първият от

поредица такива концерти, които ще се
различават един от друг и ще са с уча-
стието на различни гост изпълнители.
Спектакълът се провежда с подкрепата
на Министерството на културата.

Петър Дундаков е едно от най-та-
лантливите имена на съвременната
музикална сцена. Завършва консерва-
торията в Ротердам в класа по компо-
зиция на Пол ван Брюхе, а преди това,
през 1997 г. се дипломира като фило-
соф в СУ “Св. Климент Охридски”.
Носител е на наградата “Маестро Ди-
митър Вълчев”, на “Икар” и номина-
ции за “Аскеер” за театрална музика.
Композитор и музикален продуцент е
на “БууЧииМиш” (2018) - последния
албум на “Мистерията на българските
гласове” с участието на австралийска-
та певица Лиза Джерард. Музикален
директор е на концертните изяви на
проекта “БууЧииМиш” в София, Плов-
див, Брюксел, Париж, Берлин, Рим и
др. “Песента на ветровете” е неговият
първи изцяло авторски спектакъл.

„Девятаев” на Тимур Бекмамбетов
откри 43-тия Московски
международен кинофестивал

Христо СЪБЕВ, Москва

Милош Бикович - актьор, Нигина Сайфулаева -
режисьорка и сценаристка, и Юрий Потеенко -
композитор, членове на журито

СНИМКИ АВТОРЪТ

Филип Киркоров и Наталия Гордиенко

Тимур Бекмамбетов

век” и “Кралицата на нощ-
та”, и в много други филми и
тв сериали. Сред гостите
бяха двукратната световна и
европейска шампионка по
фигурно пързаляне Евгения
Медведева, Филип Киркоров
и Наталия Гордиенко, мол-
довска певица, участничка в

журито на основния кон-
курс, е с положителен тест
за коронавирус и това е
възпрепятствало пристига-
нето му в Москва. Мендоса

ще участва дистанционно.
По червения килим премина
и Олга Любимова, министър
на културата на Руската фе-
дерация.

Олга Любимова

се провежда при спазване на
всички противоепидемични
мерки.

По червения килим пре-
минаха актьорът Милош Би-
кович, актрисата Мерием
Узерли - нашумяла с участи-
ето си във “Великолепният

предстоящата “Евровизия” в
Ротердам. Киркоров споде-
ли, че той е автор на песен-
та, с която тя ще се яви на
конкурса през май т.г. Стана
известно, че филипинският
режисьор Бриянте Мендоса,
избран за председател на



Дисталната част на пръстите е изключително богата
на нервни окончания и основната функция на ноктите
е да защитават най-добре тази чувствителна зона.

Кръвта в аортата се движи с 45 сантиметра в секунда.
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В последните часове
на нощта срещу 27 ап-
рил ще може да се наблю-
дава супер Луна, която е
първата по мащаб за
2021 г. За това явление
се говори при близки във
времето пълнолуние (или
новолуние) и перигей, то-
ест когато Луната се
приближава най-много
до Земята, обикаляйки я
по своята елиптична ор-
бита. Подробни обясне-
ния на феномена пред
cross.bg даде Пенчо Мар-
кишки, физик в Институ-
та по астрономия с На-
ционална астрономичес-
ка обсерватория при
БАН и катедра “Астро-
номия” при СУ.

Френски експерти смятат, че
в 250-милилитрова чаша светло
пиво има до 1,5 милиона мехур-
чета, съобщи “Дейли мейл”.
Специалистите от университе-
та на Реймс-Шампан-Арден са
изчислили количеството въгле-
роден двуокис в светлото пиво
с 5% алкохол, като са взели
предвид миниатюрните пукна-
тини в стъклото, които улесня-
ват образуването на мехурчета.
Важно е и бирата да се налива
в наклонена чаша.

Именно на мехурчетата се
дължи пяната на бирата и те
помагат на аромата да стигне до
носа, категорични са изследова-
телите.

Кехлибарената напитка се
произвежда от четири съставки
- зърно, хмел, вода и мая. Тех-
нолозите са работили със свет-
ло пиво, защото образува пове-
че пяна. Произвежда се с про-
цес на студена ферментация,
при която захарите се преобра-
зуват в алкохол и въглероден
двуокис. По време на опакова-
нето се добавя още газ. Затова
бутилките и кенчетата издават
съскащ звук при отваряне.

Най-много мехурчета имат
германските пшенични бири,
защото допълнителната фермен-
тация създава повече разтворен
въглероден двуокис, твърдят
специалистите.

Преброиха
мехурчетата
в чаша бира

Щафетно бягане беше спечелено от неочакван състеза-
тел - куче на име Холи, което финишира с цяла дължина
пред официалната победителка, съобщи UPI. На видео, за-
снето на пистата в гимназията “Лоуган”, щата Юта, се виж-
да как Грейси Лейни води пред останалите участнички в
надпреварата, когато внезапно е настигната и задмината от
четирикракия си съперник. Оказало се, че Холи се разхож-
дала със собствениците си покрай спортното съоръжение,
когато видяла как състезателите си предават щафетата. Ку-
чето решило, че това е доста забавно, откъснало се от каиш-
ката и побегнало след Грейси, която в този момент тичала
с пълна сила към финиша. Тийнейджърката сподели, че чула
възгласите на публиката и ръкоплясканията, но помислила,
че някой от съперниците й я застига. “Когато видях кучето,
което ме задминава и пресича финала, останах безкрайно
изненадана”, сподели собственичката на Холи.

Наблюдаваме първата
супер Луна за 2021 г.
Естественият спътник на планетата ни в нощта на 27 април
ще се намира на 357 615 километра разстояние от Земята

Пълнолунията, случ-
ващи се при разстояния
между Земята и естест-
вения й спътник, по-мал-
ки от 360 000 километ-
ра, се обявяват за супер
Луни. Поради това в го-
дината могат да се на-
блюдават само две или
три подобни явления.

При този феномен
обаче с невъоръжено око
не е възможно да се отче-
те разлика във видимия
диаметър на Луната. То-
гава той е с близо 7% по-
голям от случая, когато
нашият естествен спът-
ник е на средно разстоя-
ние от Земята (на 384-403
хиляди километра).

“При супер Луна яр-

костта й е с около 16%
по-висока от средната.
Но тъй като няма с какво
да я сравним, не можем
да оценим разликата визу-
ално”, посочи Маркишки.

Предстоящото пълно-

СНИМКА HABR.COM

Феноменът привлича много хора в Австралия

Луна. Тази година ще се
наблюдава още едно,
близко по мащаб явление.
То ще се случи на 26 май
и се нарича Цветна супер
Луна. Създателят на този
термин е Ричард Ноле,
който разработва и спе-
циален календар на фено-
мена. Според него обаче
явлението е по-скоро ас-
трологическо, отколкото
астрономическо. И за
него може да се говори,
когато естественият
спътник на планетата ни
се намира на над 90%
по-голямо от средното си
най-близко разстояние до
Земята. Смята се, че на
27 април то ще е равно
на 357 615 километра.

Котка изкачи с алпи-
нисти върха на планина в
Швейцария, висока 3000
метра. Смелата катерачка
е била изчезнала няколко
дни, преди хората да се
насочат към върха на
Бритсен. Оказа се обаче,
че писаната покорява

Изследователи в продължение на
10 години проследявали над 13 хи-
ляди умиращи пациенти и открили,
че те имали специфични сънища.
Проучването е на експерти от Аме-
риканския център за палиативна
грижа (област в здравеопазването,
фокусирана върху намаляването и
превенцията на страданието на па-
циентите - бел. пр.) в Бъфало.

Резултатите показват, че 88% от
хората са имали много живописни
сънища, преди да напуснат този свят.
В 72 на сто от случаите общували
насън с починали роднини и при-
ятели и в същото време били обзети
от топли чувства. Цели 59% съну-
вали, че пътуват, стягат багажа си
или си купуват билет за “последно-
то пътешествие”. Някои дори полз-
вали влак или самолет, а отдавна по-
чинали техни роднини били сред
спътниците, с които имали много
приятни разговори.

29% от участници в проучване-
то споделят, че са виждали близките
и приятелите си насън, но само тези,
които са живи. 28 на сто преди

Куче спечели щафетно бягане

.луние на 27 април ще
бъде в 6,31 ч. и ще пред-
хожда с 11 часа и 54 ми-
нути перигея, който ще
настъпи в 18,25 ч. на
същата дата. Феноменът
е кръстен Розова супер

Разкриха какво сънуват
хората преди смъртта

СНИМКА PORTBIBLE.COM

Финалистката Холи бе посрещната с аплодисменти
Експертите нямат научно
обяснение на явлението

Котка три пъти изкачи връх Бритсен в Швейцария

Писаната е призната
за истинска алпинистка

планината за трети път,
следвайки и предишни
групи катерачи по същия
начин.

Младите алпинисти
Сирил и Ерик Рорер
тръгнали към върха, ко-
гато чули мяукане на ви-
сочина почти 1200 метра

и разбрали, че става
въпрос за изгубена котка.
Изглеждала така, сякаш се
скитала и случайно се
озовала по заснежените
склонове на планината,
пише “Дейли мейл”.

“Беше 4,30 сутринта.
Котката трепереше и ла-

пите й кървяха от ходе-
не по твърдия и леден
сняг. Решихме да я взе-
мем с нас. Често я но-
сехме на ръце, когато за-
белязвахме, че е много
изтощена, за да продъл-
жи да се изкачва”, споде-
лиха алпинистите.

Планинари, които ги
посрещнали на върха,
върнали котката и я пре-
дали на собствениците.

Според експерти жи-
вотните са много по-
издръжливи от хората и
никога не се отказват,
въпреки болката.

смъртта си са имали сънища,
пресъздаващи различни спомени от
миналото - събития и хора, които са
останали в любимите им спомени.

Изключение били тежко болните
деца, които умирали. Те често съну-
вали починали домашни любимци, а
също и някои възрастни, но не мо-
жели да си спомнят кои. Според из-
следователи такива сънища обикно-
вено започват 10 до 12 седмици пре-
ди смъртта. Постепенно честотата
им се увеличавала, сънищата ставали
по-живописни, а образите по-ярки.

Респондентите уверяват, че по-
добни сънища имат изключително
успокояващ ефект върху тях и зна-
чително облекчават страха от при-
ближаващата смърт, пише БГНЕС.

Светлото пиво
образува повече пяна
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СОФИЯ
18c

САНДАНСКИ
21c

ПЛЕВЕН
20c

РУСЕ
21c

ПЛОВДИВ
21c

ВАРНА
9c

БУРГАС
11c

ПЕТЪКВТОРНИК СРЯДА ЧЕТВЪРТЪКДНЕС СЪБОТА

ПРОМЕНЛИВО

ТЕЛЕЦ

Имате време,  за  да
направите този  ден
незабравим. Очаква ви
ново запознанство с
бъдеще.

ОВЕН

Денят ви ще е непред-
сказуем, но това ще ви
хареса .  Ще ви  бъде
трудно да се съсредо-
точите.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Яснотата е  важна,
затова трябва да се
стараете и да се убеди-
те, че говорите исти-
ната.

22 май - 21 юни

РАК

Нека този ден остане
във  вашата памет
задълго, даже и да е
съвсем обикновен и дел-
ничен.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Денят обещава хармо-
нични и ведри отноше-
ния. Постарайте се да
възстановите добри
контакти.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Към решаването на
финансови въпроси е
добре да сте сериозни.
Откажете се от раз-
точителността.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Колкото и да ви се иска
да сте снизходителни
към някого, не са ви
останали уважение и
поводи.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Нужно е да съберете
всичката си воля и ку-
раж и да кажете на
вашия  любим човек
всичко. Успех.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Ще ви се случи нещо
неочаквано, което до
голяма степен ще по-
влияе на вашия личен
живот.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Късметът ще ви
съпътства.  Особено
ясно ще усетите това
от проявите на прият-
ни дреболии.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Вашите отношения
може да бъдат опреде-
лени с думата “съжи-
телство”, което пре-
дизвиква проблеми.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Не трябва да вземате
отговорни финансови
решения, има риск да
проявите доста не-
брежност.

ХОРОСКОП

19oС 19oС 23oС 25oС 25oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ВИДИН
21c

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

21oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
11.55 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2021 - ÍÎË-

ÔÓ‚Â
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ
/5 ÒÂÁÓÌ, 3 ÂÔËÁÓ‰/
(12)

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 ¡Î‡„ÛÌËÚÂ ‰ÂÚÒÍË Ú‚

ÙËÎÏ /2 ÒÂÁÓÌ, 13,
ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/

15.25 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

15.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »ÒÚÓËˇ.bg  ÌË„ËÚÂ Ì‡

·˙Î„‡ËÚÂ ÓÚ 16 ‚ÂÍ ‰Ó
ŒÒ‚Ó·ÓÊ‰ÂÌËÂÚÓ

22.00 ƒÛÊËÌ‡Ú‡ Ú‚ ÙËÎÏ /2
ÂÔËÁÓ‰/ (14)

22.55 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2021 - ÍÎË-
ÔÓ‚Â

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ¡Ë·ÎËÓÚÂÍ‡Ú‡
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.55 ƒÊËÌÒ /Ô/
04.25 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ

/5 ÒÂÁÓÌ, 3 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
(12)

07.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
21.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
00.30 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
01.30 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
02.30 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
03.20 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
04.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
04.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó-
˜Â‚ Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.23

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË
Û·ËÈÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.73

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ-
‚‡

18.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî
- ÒÂË‡Î, Ò.5 ÂÔ.2

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒ-
ÚÂÌ „‡‰î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.80

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÎÂÁËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.10

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì√‡Ì‰î - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.11, 12

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.14 ÂÔ.122

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ -
ÚÓÍ¯ÓÛ

04.10 ì¬ÚÓË ¯‡ÌÒî - ÒÂË-
‡Î, Ò.2 ÂÔ.21

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰Ë-
ˆËÌ‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ
Ì‡˜ËÌ Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË
ÚÂÌ‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî
19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ìœÓ Á‡ÍÓÌËÚÂ Ì‡ ‚ÓÂÌ-

ÌÓÚÓ ‚ÂÏÂ. œÓ·Â‰‡!î -
ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

22.30 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡
ìƒÓÍ-ÚÓÍî

23.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî -
Á‡·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

00.10 ìœÓÁÌÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒ-
ÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

01.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.25 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
05.05 ìœÓ Á‡ÍÓÌËÚÂ Ì‡ ‚ÓÂÌ-

ÌÓÚÓ ‚ÂÏÂ. œÓ·Â‰‡!î -
ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

Слънчево време ще преобладава почти над цялата страна.
В сутрешните часове за кратко в Югоизточна България види-
мостта ще е намалена. След обяд над западните и планински-
те райони ще има по-значителни увеличения на облачността,
но само на отделни места в планините ще превали. Ще духа
слаб вятър с южна компонента, след обяд за кратко в Дунав-
ската равнина ще се ориентира от северозапад и ще е до
умерен. Очаква се да се затопли още малко. Атмосферното
налягане е по-високо от средното за месеца, но вечерта ще е
малко по-ниско от обичайното.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
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ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
18.00 ЦСКА 1948 - Локо Пд
20.15 Ботев Пд - Лудогорец
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
17.30 Ал-Уахда - Персеполис
22.00 Лестър - Кристъл Палас
ПО МАКС СПОРТ 3
19.30 Торино - Наполи
21.45 Лацио - Милан
ПО МАКС СПОР 4
22.00 Ейбар - Реал Сосиедад
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
12.00 Турнир в Мюнхен (мъже)
ПО МАКС СПОРТ 2
12.30 Турнир в Ещорил (мъже)
БАСКЕТБОЛ
19.00 Ямбол - Левски ЛУКойл
ПО ЕВРОСПОРТ 1
СНУКЪР
15.00 и 20.45 СП в Шефилд

ГЛЕДАЙТЕ

РЕЗУЛТАТИ

XXVI КРЪГ:
Ботев Вр - Черно

море 0:1  Алварес (67);
Етър - Славия 1:1 1:0
Ангелов (79) 1:1 Рангелов (90+1); Мон-
тана - Берое 1:1 0:1 Минчев (40) 1:1
Айтов (62), изп. дузпа: Тони Тасев (М-
5); Левски - ЦСКА-Сф 0:2 0:1 Кейта
(14) 0:2 Кайседо (37); снощи: Царско
село - Арда; днес, 18.00: ЦСКА 1948 -
Локо Пд; 20.15: Ботев Пд - Лудогорец.

ВТОРА ЛИГА, XXIX КРЪГ:
Миньор - Струмска слава 1:1 0:1

Б. Николов (49) 1:1 Б.Галчев (53-д);
Литекс - Пирин 0:2 Карачанаков (58
и 70), ЧК: Бенгюзов (П-78); Спортист
- Септември Сим 3:1 1:0 Янкиев (17)
1:1 Х. Иванов (56) 2:1 Кочилов (76)
3:1 Д. Христов (86); Нефтохимик -
Хебър 2:1 0:1 Игнатов (2) 1:1 Брахи-
ми (43) 2:1 Уилсон (87); Локо ГО -
Янтра 0:1 Кожухаров (17); Лудого-
рец-2 - Созопол 1:1 1:0 Будинов (67)
1:1 Тютюков (79); Кариана Ерден -
Септември Сф 0:3 (сл.) Почиват
Локо Сф и Добруджа.

ХХХ КРЪГ:
Четвъртък, 17.00: Септември Сф -

Лудогорец-2; Янтра - Нефтохимик;
Струмска слава - Добруджа; 17.30:
Септември Сим - Локо ГО; петък,
18.30: Созопол - Спортист; понедел-
ник, 15.15: Хебър - Локо Сф; Пирин -
Кариана 3:0 (сл.). Миньор и Литекс
почиват.

ЦСКА-Сф наказа
„сините” с 2:0

ЦСКА-Сф уверено надигра и побе-
ди Левски с 2:0 в голямото дерби на 26-
ия кръг на efbet Лига. Пред близо 5000
души на Националния стадион головете
вкараха Жул Кейта (14) и Жорди Кайсе-
до (37). Тимът на Любо Пенев бе абсо-
лютен господар на терена.

Срещата можеше да тръгне и по-раз-
лично, но левскарят Мартин Петков (3)
удари напречната греда на Густаво Буса-
то. След това “червените” се разиграха и
наказаха на два пъти Звонимир Микулич.

Не мина и без ексцесии, защото фе-
новете на Левски опитаха да прекратят
мача. След втория гол стотици тръгнаха
да влизат на терена, но стигнаха само до
пистата и полицията реагира, като ги
върна в сектор “Б”. “Сините” останаха
без победа над големия враг този сезон,
след като първата среща завърши 1:0 за
“червените”.

Наско Сираков обмисля да даде
контролния пакет акции на Левски на
феновете. Мажоритарният собственик
е признал на среща с акционери, че
това е най-голямата му цел, откакто е
на “Герена”. Сираков желае феновете
да избират президента на клуба заедно
с неговия екип, каквато е практиката в
грандовете Байерн и Реал М. Това
разкри бившият председател на тръст
“Синя България” Васил Колев, който е
обсъждал темата със Сираков и с
изпълнителния директор в оставка
Павел Колев. Фенската организация
притежава 10% от акциите на “сини-
те”.

“Редът е следният. Създава се сдру-
жение. То придобива 50%+1 от акци-
ите на клуба. След това избира свой
председател и Управителен съвет, кой-
то процедурно се явява и управляващ
екип на клуба. Формално това слага
край на всякакви претенции от всеки.
Ако някой иска - събира мнозинство и
сменя/кандидатира се, управлява, от-
чита се и т.н. Необходимо е Сираков
да джироса 40%+1 от дяловете си и е

Сираков сдава Левски
Привържениците получават мажоритарния брой акции

логично тръстът да джироса на сдру-
жението своите 10%, защото ще е
изпълнил чрез това сдружение целта
си за структурата на Левски. Така няма

да има нужда да притежава акции.
От ръководството нямат някакви

възражения, напротив - имаше мнения,
включително на Павел Колев, в под-
крепа на структурна реформа. Самият
Сираков потвърди, че това му е целта
от първия ден, в който е получил акци-
ите”, обяви Васил Колев.

Финансовите проблеми на “Гере-
на” остават. Това призна членът на
Надзорния съвет на “синия” клуб
Петър Ганев. “Текущите задължения са
проблемът, не дългосрочните. Трябва
да обсъдим и намерим решение относ-
но вноските към НАП и останалите
належащи плащания. Факт е, че има
забавени заплати, става въпрос за три
месеца. В момента се разговаря за ясен
бюджет за следващия сезон. Сега дълго-
вете са много по-малки. Някои запла-
ти преди бяха пет пъти над тези, кои-
то са в момента. С Ребин Сулака беше
взето добронамерено решение за раз-
трогване. Той е контузен и освен това
договорът му изтича в края на сезона.
Засега няма информация друг да иска
да си тръгне”, заяви Ганев пред БНР.

Петър Ганев

Нов скандал с расизъм
пламна в родния футбол. Га-
бонският нападател на Етър
Гаетан Миси Мезу оповес-
ти, че е бил обиждан на
мача със Славия (1:1). Ата-
ките дошли от вратаря на
“белите” Светослав Вуцов,
който наричал африканеца
“маймуна”. В края на мача
двамата влязоха в пререка-
ние, като бяха разтървава-
ни от съотборниците им.

“Случи се нещо лошо.
Събитие, което няма място
на футболен терен или в
живота. Да бъдеш обиждан
заради цвета на кожата, ре-
лигията или друга причина
е неприемливо. Когато пре-
дупредих съдията, че про-
тивниковият вратар ме
обижда с “маймуна”, той не
чуваше и дори ме предупре-
ди за жълт картон. Опитах
се да говоря с него, казвай-
ки му, че е сериозно, но той
не направи нищо.

Обвиниха сина на Вили Вуцов в расизъм
Питам се: Какво трябва

да се направи, за да спре
това? Не съм първият, нито
последният, който страда от
подобна ситуация, но съм
уморен, не мога да издържам

повече такива неща. Затова
ще направя всичко възмож-
но, за да се уверя, че ра-
сизмът няма място във фут-
бола и света като цяло. Спре-
те расизма”, обяви Мезу.

Той бе сменен в 74-ата
мин., но след края на мача
нахлу на терена и поиска
обяснение от Вуцов. Врата-
рят опита да му се извини и
му подаде ръка, но афекти-
раният Мезу отказа да я
приеме. Треньорът на вра-
тарите в Етър Тодор Кючу-
ков се опита да успокои на-
падателя, но без успех.

Равенството елиминира и
двата състава от възмож-
ността да играят в четвор-
ката от 7-о до 10-о място,
каквато победителят в мача
можеше да си осигури.

Етър и Славия ще се бо-
рят за оцеляване в битките
на последните четири съста-
ва. Преди тях “белите” са с
23 т., а “виолетовите” и Бо-
тев - с по 22, Монтана е по-
следен с 20. Последните два
тима отпадат директно, а
завършилият на 12-о място
ще играе бараж с третия от
Втора лига.

Гаетан Миси Мезу и Светослав Вуцов продължиха да
се нападат и след мача Етър - Славия, завършил 1:1
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И ДерГеорги

България влезе сред най-
добрите пет нации в отбор-
ното класиране при жените
на Европейското първенство
по борба. Съставът ни зае 4-
то място с 88 т. Основна за-
слуга имат еврошампионката
Биляна Дудова (59), вицешам-
пионките Юлияна Янева (72)
и Миглена Селишка (50), как-
то и “бронзовата” Евелина
Николова (57). Това е
четвърти пореден шампионат
на Стария континент, в кой-
то съставът, воден от Петър
Касабов, влиза в топ 5 отбор-
но. За последно страната ни
бе извън най-добрите пет при
дамите на Евро 2017, когато
тимът ни остана шести.

Русия, начело с треньора
ни Симеон Щерев, окупира

СНИМКА БФ БОРБА

Биляна Дудова спечели четвърта евротитла при жените
и единствена от нашите представители стана шампион във Варшава

тира Касабов при завръщане-
то на отбора. “Отново имаме
медали, отново имаме злато.
Евелина Николова и Миглена
Селишка не бяха в най-добра-
та си форма след спечелване-
то на олимпийските квоти
миналия месец. При тях на-
товарването бе по-скоро пси-
хически. Но показаха, че са
воини. Липсваха титулярките
Тайбе Юсеин и Мими Хрис-
това. Очакванията към нас не
ме натоварват. Напротив.
Радват ме, че имаме успехи, а
съперниците подхождат към
нас с респект. И това само
може да ни дава самочувст-
вие”, коментира Касабов.

От 6 май София ще бъде
домакин на световната олим-
пийска квалификация за Токио

Берое отново е без
треньор. Петър Колев
престоя на поста само
три дни, след като бе
назначен в четвъртък, а
след 1:1 с Монтана в
събота подаде оставка.
Причината се оказа ло-
ялността на Колев, ве-
роятно към Димитър
Димитров-Херо, с ко-
гото работи дълги го-
дини, включително и в
Берое. Херо подаде ос-
тавка след домакинска-
та загуба от Царско
село в сряда.

“Получих подкре-
пата на близки и при-
ятели, но ми трябваше
една благословия от

Четвърти сме в Европа
в женската борба
Не е толкова зле, но можем и повече, смята старши треньорът Петър Касабов

върха в тазгодишната класа-
ция със 168 т., пред Украйна
- 145, и Полша - 111.

“Четвърти на Европейско-
то не е толкова зле”, комен-

2020, на която финалистите
ще вземат квоти, които в бор-
бата обаче не са поименни.

“Ще е трудно да вземем
липсващите три квоти, но се

надяваме на поне още две. Да,
конкуренцията в отбора се
засилва. Евелина и Биляна че-
сто са се борили една срещу
друга, Ева има дори две побе-

ди... Това, че има равнопоста-
вени състезателки, може само
да ни радва. Целта е отборът
да върви нагоре, всички да се
отнасят с респект към нас и

да искат да идват и да се под-
готвят с нашите момичета”,
завърши Касабов, Треньор
№1 на България за 2018 и
2020 г.

Берое пак остана без треньор

Иво Тонев, Спас Русев и Васил
Божков бяха обвинени за финансо-
вите проблеми на Левски. Членът
на УС на клуба Ивайло Цветков-
Нойзи оповести, че тримата са вка-
рали “сините” в положение, от ко-
ето те трудно се измъкват.

“Няма опасност за лиценза. Ка-
зусът с Петър Хубчев не е застра-
шителен. В Левски сме принудени
да отговаряме за някакви слухове.
Борбата продължава. Огромният
проблем са старите ни задължения,

Ясни са виновниците
за кризата в Левски

трупани от ръководствата след То-
дор Батков.

Войната между УЕФА и Супер-
лигата тепърва ще се води. За мен е
много по-дразнещо смазващото лице-
мерие на УЕФА, на които им
отмъкват кокала. Кой измисли алч-
ността? Именно УЕФА, Шампион-
ската лига е измислена така, че вече
да няма Стяуа, Цървена звезда, Астън
Вила и т.н. Парите на петроклубове-
те май не миришат”, допълни Цвет-
ков пред БНТ.

Росен Кирилов изкара само месец в
ЦСКА 1948. Бившият национал бе из-
гонен само след три мача. В тях той
изведе тима до победа над Славия (3:1),
равенство срещу Черно море (0:0) и
загуба от Лудогорец (0:4).

Абсолютният новак в елита обаче
падна до седмо място, а днес “червени-
те” посрещат Локо Пд и трябва да
търсят задължителна победа, за да се
върнат в топ 6 и да играят в плейофите
за медалите. Кирилов бе назначен имен-
но с тази цел. Той замени в края на

Росен Кирилов изкара
само месец в ЦСКА 1948

един човек. Той ми е
дал почти всичко във
футбола, научил ме е
на много неща. Благо-
даря на ръководство-
то, защото Берое е
трамплин за една тре-
ньорска кариера. Знам
какво е в душата на
Димитър Димитров.
Знам, че има и много
хора около него, кои-
то се радват и говорят.
Може би съм част от
нещо старо, което има
връзка с представяне-
то на отбора досега. И
трябва да поема своя-
та отговорност. Не
съм получил благосло-
вията на този човек. За

мен това е повече от
всичко. Предателство
ще е, ако продължа”,
каза Колев.

“Изненадващо ре-
шение. Ще имаме вре-
ме до тренировката във
вторник да разговаря-
ме наново. Явно доста
му е повлияло, че е бил
дълго време в щаба на
Димитров, но той знае
много добре, че има
абсолютен кредит на
доверие от ръководст-
вото. Той има договор
с Берое и няма как да
взима моментни реше-
ния”, обяви спортният
директор на “заралии”
Валентин Грудев.

март Красимир Петров, а преди това
през сезона тимът бе воден от Йордан
Юруков, Атанас Борносузов и Краси-
мир Балъков, който в момента е главен
мениджър.

“Клубът пожелава на специалиста
всичко най-добро в бъдещите му предиз-
викателства и му благодари за съвместна-
та работа”, съобщиха от ЦСКА 1948.
Вероятно до края на сезона тимът ще бъде
воден от Краси Балъков. Другият вари-
ант е Тодор Киселичков, който в момента
е помощник-треньор на “червените”.

СНИМКА BGATHLETIC.COM

Шабан Мустафа (Шампион Сунгурларе, в средата) спечели държавното
първенство по планинско бягане над с. Челопеч, пред Георги Гергов
(Стратеш Атлетик-Ловеч, вляво) и Димчо Мицов (Рилски атлет-Самоков).
Елена Димитрова (Локомотив Дряново) спечели титлата при жените


